
 
P R O T O K Ó Ł      Nr  XXVIII/04  

 
z obrad Sesji Rady Miejskiej w Czeladzi  

w dniach 25  marca  2004 roku  

 
 
 
O B E C N I   :  
 
Stan radnych           -   21 

Obecnych                 -  20 
 
 
 
W Sesji Rady Miejskiej w Czeladzi uczestniczyli :  
 
Zastępca Burmistrza,  Skarbnik  Miasta,  Sekretarz  Miasta, Kierownicy  Wydziałów  UMC,  Dyrektorzy  
jednostek organizacyjnych UMC, radni powiatowi, mieszkańcy.  
 
 
 

Dot. pkt. 1 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Otwieram XXVIII Sesję  Rady Miejskiej w Czeladzi zwołaną na podstawie artykułu 20 ust. 1 

ustawy o samorządzie gminnym. Witam Wysoką Radę, witam radnych powiatowych, witam 
Zastępcę Burmistrza i kierownictwo urzędu, witam dyrektorów jednostek, kierowników 
wydziałów, witam obsługę prawną. 

- Stwierdzam, Ŝe zgodnie z listą obecności jest wystarczająca ilość radnych do podejmowania 
uchwał. Na 21 radnych jest obecnych 20. 

 
 

 
 

Dot. pkt. 2 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Proponowany porządek obrad radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 
- Proszę o wprowadzenie do porządku dodatkowego projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy 

części działki nr 45, k. m. 57 połoŜonej przy ul. Ks. Skorupki w Czeladzi. 
- W dniu 18 marca 2004 r. wpłynął wniosek Burmistrza Miasta o wprowadzenie do porządku 

obrad sesji dodatkowych projektów uchwał – odczytuje  treść wniosku – w załączeniu.  
–  oraz dodatkowo:  1. w sprawie zaciągnięcia kredytu, 2. w sprawie zaciągnięcia kredytu, 3. w 

sprawie zaciągnięcia poŜyczki. 
- Ponadto Pani Skarbnik prosiła przed sesją, aby zamienić podpunkt 13 w punkcie 8 na 

podpunkt 12 i odwrotnie. 
- Czy radni mają jeszcze jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad? 
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Teresa Kosmala - Radna  

 
- Proponuję wykreślić z porządku obrad sesji przyjęcie protokołu z obrad sesji w dniu 29 

stycznia. Nie mogłam się z nim zapoznać, bo było za mało czasu. 
 
Urszula Polak – Wałek  - Skarbnik Miasta  
 
- Proszę o wprowadzenie 2 autopoprawek do uchwały dotyczącej zmian w budŜecie. 
 
Janusz G ątkiewicz –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Innych wniosków nie widzę. W takim razie głosujemy wniosek Pani Radnej Teresy Kosmali 

odnośnie zdjęcia z porządku obrad punktu 3 
- Kto z państwa jest za tą zmianą, proszę o podniesienie ręki .  
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez A. Jachimczyk - Kluk/ 
 
16   radnych głosowało za 
  3  głosów przeciwnych   
  0  radnych  wstrzymało  si ę  od  głosu 
 
Przewodnicz ący  stwierdził,  Ŝe wniosek  został  przez  Rad ę  przyj ęty. 
  
 
Janusz G ątkiewicz –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania w sprawie przyjęcia  porządku obrad z autopoprawkami, o które 

prosiła Pani skarbnik i wnioskami Burmistrza. Kto z Państwa jest za? 
 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez  A. Jachimczyk - Kluk/ 
 
18   radnych głosowało za 
  1  głosów przeciwnych   
  0  radnych  wstrzymało  si ę  od  głosu 
 
Przewodnicz ący  stwierdził,  Ŝe  porz ądek  obrad  dzisiejszej  sesji  został  przez  Rad ę  przyj ęty. 
 
 
 
Rada przyj ęła nast ępujący  porz ądek obrad:  
 

 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyj ęcie porz ądku obrad. 
3. Informacja Burmistrza Miasta z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Zapytania mieszka ńców. 
6. Polityka komunalna z uwzgl ędnieniem zasobów mieszkaniowych istniej ących w 

mieście.  
1. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
2. Wprowadzenie 
3. Opinia Komisji 
4. D y s k u s j a 
5. Podjęcie uchwały w sprawie: 
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- przyj ęcia do wiadomo ści informacji nt. „Polityka komunalna z 
uwzgl ędnieniem zasobów mieszkaniowych istniej ących w mie ście”. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
1. wygaśnięcia mandatu radnego. 
2. sprzeda Ŝy w trybie bezprzetargowym działki nr 23/41 k. m. 4 7 o pow. 22 m. kw. przy 

ul. Zwyci ęstwa w Czeladzi. 
3. sprzeda Ŝy nieruchomo ści poło Ŝonej przy ul. Mysłowickiej w Czeladzi. 
4. sprzeda Ŝy działki nr 183/4, k. m. 12 poło Ŝonej przy ul. Rynek w Czeladzi. 
5. sprzeda Ŝy nieruchomo ści poło Ŝonej przy ul. Trznadla w Czeladzi. 
6. przedłu Ŝenia umowy dzier Ŝawy dot. cz ęści działki nr 34/1 k. m. 45 o pow. 630 m. kw. 

przy ul. Borowej w Czeladzi. 
7. przedłu Ŝenia umowy dzier Ŝawy dot. cz ęści działki nr 30/3 k. m. 41 o pow. 14,4 m. kw. 

przy ul. 21 Listopada w Czeladzi. 
8. przedłu Ŝenia umowy dzier Ŝawy dot. cz ęści działki nr 56/15 k. m. 4 o pow. 18,6 m. kw. 

przy ul. Szpitalnej w Czeladzi. 
9. przedłu Ŝenia umowy dzier Ŝawy dot. cz ęści działki nr 238/10 k. m. 29 o pow. 442 m. 

kw. przy ul. Aleja Ró Ŝ w Czeladzi. 
10. przedłu Ŝenia umowy dzier Ŝawy dot. cz ęści działki nr 2/121 k. m. 11 o pow. 15,6 m. 

kw. przy ul. Grodzieckiej w Czeladzi. 
11. zmian w bud Ŝecie Miasta na 2004 rok. 
12. zmiany Uchwały nr XXV/305/2004 Rady Miejskiej w  Czeladzi z dnia 29 stycznia 2004 

roku w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotow ych dla zakładów 
bud Ŝetowych. 

13. utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół w Czeladzi.  
14. utworzenia obwodu głosowania w Samodzielnym Pub licznym Zespole Zakładów 

Opieki Zdrowotnej w Czeladzi przy ul. Szpitalnej 40  do przeprowadzenia wyborów 
do Parlamentu Europejskiego. 

15. powołania i ustalenia składu osobowego Zespołu ds. opiniowania wniosków 
kandydatów do Nagrody Miasta Czelad ź i nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Czelad ź. 

16. zatwierdzenia taryf za dostarczon ą wod ę i odprowadzenie ścieków pobieranych 
przez Zakład In Ŝynierii Komunalnej w Czeladzi. 

17. uchylenia Uchwały Nr XI/72/03 Rady Miejskiej w Czeladzi z dnia 12 czerwca 2003 r. w 
sprawie zmiany Statutu Komunikacyjnego Zwi ązku Komunalnego GOP w 
Katowicach. 

18. upowa Ŝnienia Dyrektora Miejskiego O środka Pomocy Społecznej w Czeladzi do 
wydawania decyzji administracyjnych. 

19.  sprzeda Ŝy części działki nr 45, k. m. 57 poło Ŝonej przy ul. Ks. Skorupki w Czeladzi. 
20. zmiany uchwały nr L/348/02 Rady Miejskiej w Cze ladzi z dnia 27 czerwca 1992 r. w 

sprawie zasad gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy oraz kryteriów 
wyboru osób, z którymi umowy najmu powinny by ć zawierane w pierwszej 
kolejno ści / z pó źniejszymi zmianami/ 

21. przyj ęcia nieruchomo ści przy ul. Szpitalnej w Czeladzi – działki nr 227/ 3 k. m. 13 w 
drodze darowizny. 

22. zaciągnięcia kredytu. 
23. zaciągnięcia kredytu. 
24. zaciągnięcia po Ŝyczki. 

8. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytani a radnych.  
9.  Sprawy bie Ŝące Rady Miejskiej. 
10.  Zamkni ęcie obrad Sesji. 
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Dot. pkt. 3 – porz ądku obrad sesji  
 
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
-  Proszę Zastępcę Burmistrza Miasta o przedstawienie informacji z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  
 
 
Marek Mrozowski -  Burmistrz  Miasta   
 
- Przedstawił informację międzysesyjną za okres od 26.02.2004 r. do 24.03.2004 r. 
 
 
/ informacja stanowi załącznik do protokołu / 
 
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są pytania do przedstawionej informacji? 
- Proszę Pan Radny Jerzy Rebeta. 
 
Jerzy Rebeta  - Radny  
 
- Prosiłbym o informację na piśmie w sprawie Centrum Aktywizacji Zawodowej, poniewaŜ 7 

kwietnia będzie posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia, gdzie będzie mi to bardzo 
przydatne. 

- Drugie pytanie dotyczy pracowników, którzy wykonują roboty publiczne. Na posiedzeniu, o 
którym powiedziałem chciałbym mieć jakiś atut w ręce, Ŝe ta forma się sprawdziła.  

 
Zbigniew Szaleniec -  Zast ępca Burmistrza  Miasta   
 
- ZłoŜyliśmy mnóstwo wniosków na roboty publiczne. Na razie zwrócono nam je. Podobno w 

kwietniu ma być informacja, czy będą środki na dofinansowanie. JeŜeli będą to jesteśmy 
przygotowani do pozyskania kolejnych pracowników. Chcielibyśmy przyjąć łącznie 16 
pracowników  dla kaŜdej szkoły i przedszkola do opieki nad terenami zielonymi. Zgłosiły nam 
potrzeby równieŜ ZBK i ZIK.  

 
Teresa Kosmala - Radna  
 
- To co powiem dotyczy inwestycji i remontów, o których była mowa w informacji – Czy 

przygotowanie dokumentacji przetargowej kosztuje aŜ 468.000 zł? 
 
Zbigniew Szaleniec -  Zast ępca Burmistrza  Miasta   
 
- Dokumentacji projektowej. 
 
Teresa Kosmala - Radna  
 
- Czy został juŜ rozstrzygnięty konkurs dla organizacji poŜytku publicznego? Jakie zakresy 

zadań obejmowały te konkursy? Kto te konkursy wygrał? 
 
Zbigniew Szaleniec -  Zast ępca Burmistrza  Miasta   
 
- JeŜeli Pani pozwoli to potraktuję to jak interpelację i odpowiem na to przy interpelacjach. 
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Władysław Oczkowicz - Radny  
 
- Chciałem zapytać o prace remontowe w Gimnazjum Nr 3, na basenie,  związane z otwarciem 

tam jakiejś wyŜszej uczelni. 
 
Zbigniew Szaleniec -  Zast ępca Burmistrza  Miasta   
 
- W okresie ferii zimowych malowaliśmy halę sportową. W „Dzienniku Zachodnim” pojawiła się 

informacja, Ŝe ewentualna wyŜsza  uczelnia będzie mogła korzystać z tej hali. Dziennikarz 
wszystko pomieszał. Zabiegamy o to, aby budynek, który zostanie zwolniony przez wygasającą 
Szkołę Nr 5 został przeznaczony na działalność wyŜszej uczelni. Ta sala gimnastyczna 
mogłaby spełniać rolę auli. Poszukujemy wyŜszej uczelni, która chciałaby tam się otworzyć, ale 
jeszcze nie jest to na tyle konkretne, abym mógł coś więcej powiedzieć. 

 
Andrzej Świątek - Radny  
 
- Proszę Pana Burmistrza o poinformowanie Rady, jakie są wyniki kontroli w ZIK. Pan Burmistrz 

obiecywał to na dzisiaj i Pan Burmistrza nie ma. Prosiłbym, aby to było, gdy będziemy mówić o 
taryfach. 

- Druga sprawa. Burmistrz, zgodnie ze swoimi kompetencjami, umorzył jakieś naleŜności 
podatkowe od nieruchomości iluś osobom fizycznym. W tym roku są one 10-krotnie wyŜsze niŜ 
w roku ubiegłym. Jakie będą tego skutki w budŜecie? 

 
Zbigniew Szaleniec -  Zast ępca Burmistrza  Miasta   
 
- Raczej potraktowałbym to równieŜ jako interpelację, gdyŜ te sprawy wymagają szczegółowych 

wyjaśnień. 
 
Janusz G ątkiewicz- Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze o coś spytać?  
- Ośrodek Integracyjny „SENIOR” – ogłoszenie przetargu na obsługę kuchni. Jak byliśmy tam na 

wigilii to postępowanie przetargowe było w trakcie i teraz widzę, Ŝe znów się to pojawia. 
 
 Zbigniew Szaleniec -  Zast ępca Burmistrza  Miasta   
 
- Tamten przetarg nie doszedł do skutku. Były trzy oferty. Dwie odpadły i ponownie 

przystąpiliśmy do rozpisania przetargu. 
 
 Teresa Kosmala - Radna  
 
- Była mowa o przetargu na usługi kominiarskie. Tam jest kwota ok. 52.000 zł. Ostatnio płaciłam 

za czyszczenie komina 30 zł, czyli Ŝe byłoby to na 12.000 kominów. Czy to jest jeszcze na 
sprawy bieŜące, bo kwota wydaje mi się dosyć duŜa. 

 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Jest to kwota na 3 lata i są to przeglądy przewodów kominowych i ich czyszczenie. 
 
Ireneusz Gawro ński - Radny  
 
- Dlaczego na 3 lata? 
 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Zawsze było na 3 lata. 
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Dot. pkt. 4 – porz ądku obrad sesji  
 
 
 
 
Janusz  G ątkiewicz - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Dziękuję. Przechodzimy do punktu 4 porządku obrad. 
- Proszę radnych o zgłaszanie interpelacji i zapytań. Mam tu przed sobą listę radnych 

zgłoszonych do interpelacji. Pierwszy wpisał się pan Radny Bogusław Staśko.  
 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Ja z uporem maniaka wracam do tej sławetnej komory trafo na ul. Piaskowej. Mówiłem o tym 

w poprzedniej kadencji i mówię obecnie i nic tam nie zrobiono. Dodatkowo odsłonięta jest 
część posesji od trafo w kierunku ul. Piaskowej, gdzie jest zbiorowisko róŜnego rodzaju 
odpadów. Na Komisji Pan Komendant   mówił, Ŝe właściciela trudno znaleźć. Nieprawda, 
właściciel jest do znalezienia. PrzecieŜ to jest teren miejski. Jest tam przystanek autobusowy. 
6 lat juŜ o tym mówię. Spróbujmy raz zrobić z tym porządek. 

- Na ul. Nowopogońskiej, zjazd w ul. Wiejska i Piaskową przed sklepami MAXIM i Delikatesy 
prywatne samochody stają na chodniku. 20 metrów dalej jest parking. Zwracali się do mnie w 
tej sprawie przechodnie, starsi ludzie.  

- Co z „Ambasadorem”? Zgłosiliśmy wniosek na Komisji dotyczący moŜliwości stworzenia klubu 
dla młodzieŜy z dzielnicy Piaski.  

- Sprawa Prochowni na Piaskach.  Czy są nowe wiadomości?  
- Pytanie dotyczące zakupu budynku po byłym przedszkolu przy Prusa, Orzeszkowej. Kto to 

wykupił i co tam ma być? 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Mam kilka wniosków. Pierwszy zgłaszali do Urzędu Miasta, a dotyczy on przycinki drzew przy 

ul. Mickiewicza, po tej stronie, która naleŜy do gminy. 
- Pani Dyrektor Szkoły Nr 7 zwróciła się do mnie o przycinkę drzew przy ul. Spacerowej. 

Rozpoczyna się sezon wycieczkowy. PrzyjeŜdŜa tam masę autokarów, a ulica jest wąska. 
Podobno drzewa kaleczą lakiery samochodów. 

- Prośba o wprowadzenie do czasu rozpoczęcia prac przy budowie LIDL-a ruchu 
jednokierunkowego na ul. Spacerowej.  

- Proponuję, aby w sklepie firmowym „Józefowa” pozostawiać 10 szt. „Echa Czeladzi”. JeŜeli nie 
będzie zgody Pani, która prowadzi ten sklep, ja się zobowiązuję gazetę rozprowadzać. 

- Przydałaby się tam tablica ogłoszeniowa do wieszania materiałów. 
-  Wiata przystanku autobusowego zdewastowana. 
- Brak sygnalizacji na przejściu dla pieszych od strony Czeladzi. To wszystko dotyczy Józefowa. 
- Park przy ul. Mickiewicza. Tradycyjnie zgłaszam wniosek, aby naprawić barierki 

zabezpieczające na sztucznej górce. 
- Naprawić, utwardzić drogę w okolicy boksów garaŜowych przy ul. Zwycięstwa 30 – 40. 
- Ul. Reymonta łącząca się z Cmentarną – między numerami 1, 2, 3, szczególnie przy 

pojemnikach na śmieci,  droga nieprzejezdna. Są takie zawaliska.  
- Uruchomić punkt świetlny usytuowany na placu garaŜowym przy ul. Kościuszki w kierunku ul. 

Granicznej. Zasilanie zostało  odłączone w trakcie budowy oświetlenia ul. Kościuszki. 
- Chciałbym prosić, aby pamiętać o parku między ul. Kościuszki, Sikorskiego, 3 Kwietnia. 

Prosiłbym o uporządkowanie go. 
 
GraŜyna Str ączek  - Radna   
 
- Chciałabym się dowiedzieć co ustaliła Komisja Rewizyjna w sprawie przekazania 

„Ambasadora”? Kiedy zakończy badanie tej sprawy? Jak wygląda na dzisiaj sprawa 
„Ambasadora”? Czy jest jakaś szansa, Ŝe działalność w „Ambasadorze” ruszy? 

- Jak wygląda sprawa naszego szpitala na dzień dzisiejszy? Czy będzie połączenie szpitali z 
dniem 1 kwietnia, czy będzie dotacja z Ministerstwa? 
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- Chciałabym poprosić Burmistrza Szaleńca o jasne określenie jego stanowiska w sprawie 
koszykówki w naszym mieście. Jak ta sprawa wygląda, jakie są szanse, czy koszykówka 
będzie funkcjonowała?  

 
Zofia Baza ńska     - Radna  
 
- Chodzi mi o wycinkę drzew przy ul. Katowickiej, dokładnie naprzeciwko starej apteki. Tam 

zostały suche konary drzew. Chodzą tam ludzie, jest tam huśtawka.  
- Czy będą w tym roku nasadzenia krzewów? Gdzie? Ile? 
- Pytania z administracji Nr 3 i 4 – Osiedle Musiała i Dziekana – dotyczące bezdomnych. Na 

Osiedlu Dziekana jest taki osobnik jeden, na Musiała dwóch. Są niebezpieczni. Zgłaszane było 
to do StraŜy Miejskiej i Policji. Mam nawet podane adresy, gdzie ci bezdomni przebywają. 
Zdarzyło się nawet, Ŝe w wieŜowcu zostały przykręcone zawory gazowe. 

- Czy znaleziono lokal na posterunek policji na Osiedlu Dziekana?  
- Park Alfred na Musiała. Nie ma ławek w parku. 
- Chodzi o wybieg dla psów na Osiedlu Musiała. Pani administratorka zobowiązała się, Ŝe taki 

wybieg jest w stanie przygotować, ale jest jeden problem. To jest na terenie gminy, a nie 
spółdzielni. Czy taką zgodę mogłaby uzyskać? 

 
Ireneusz Gawro ński     - Radny   
 
- Przepraszam bardzo, ale zapomniałem o jednym wniosku. Mieszkanie – 3 Kwietnia. Pan 

Robert Opałka starał się o zagospodarowanie strychu. To jest budynek administrowany przez 
Spółdzielnię „SATURN”. Uzyskał taka zgodę z kopalni. Zwrócił się o plan zagospodarowania 
do urzędu i otrzymał 5 marca taką odpowiedź, Ŝe budynek, jak i wszystkie przy ul. 3 Kwietnia i 
Kościuszki mają być przystosowane do ogrzewania wodami termalnymi i na obecnym etapie 
opracowania nie moŜe być wyraŜona zgoda na adaptację części strychowej. Myślę, Panie 
Burmistrzu, Ŝe nie powinniśmy gasić tej inicjatywy mieszkańców. 

 
Jerzy Rebeta      - Radny  
 
- Piaski, ograniczenie prędkości na odcinku śeromskiego i do ronda. Jest to bardzo ruchliwy 

punkt na Piaskach. Chodzą tam uczniowie do gimnazjum i szkoły podstawowej. Mało kto 
przestrzega tego ograniczenia do czterdziestki. Postulowałem wiele razy, aby raz na jakiś czas 
ustawić tam patrol i na pewno skończą się problemy. 

- Mieszkańcy domków fińskich, ul. Stawowa, Kopernika zwrócili się z pismem do Burmistrza o 
informację, czy będą mogli wykupić te domki.  

- Róg Kościuszki i Poniatowskiego – nie działają 4 uliczne punkty świetlne. 
- Nie ma gwiazdy na pomniku na Piaskach – jak zwykle komuś się nie podoba. Prosiłbym, aby 

częściej tam zaglądać, kto, po co się tam porusza. 
- Podjazd dla niepełnosprawnych przy urzędzie – jest tam wiele leŜących po zimie oderwanych 

płytek. 
- Chciałbym się dowiedzieć czegoś na temat przejmowania przez miasto budynków po byłej 

kopalni. 
- Bardzo ładnie wykonana rekultywacja na ul. Granicznej z tym, Ŝe praca wykonana jest, w moim 

odczuciu, w połowie. Jest to bardzo piękny teren rekreacyjny. Druga część została odłogiem. 
Ta część zrekultywowana powoli zaczyna przypominać to co było przedtem.  

 
Andrzej Krugły     - Radny  
 
- Co w sprawie tego ogrzewania wodami geotermalnymi? Na jakim to jest etapie? 
- Prosiłbym, aby słuŜby komunalne jak najszybciej połatały dziury przy zjeździe z ulicy Legionów 

w kierunku pawilonu „Eden”. 
 
Teresa Kosmala     - Radna  
 
- Pierwsza sprawa dotyczy budynków przemysłowych – pokopalnianych. Od jesieni niszczeje 

dewastowany budynek usytuowany przy ul. Francuskiej. Ten budynek ma juŜ tak zniszczone 
obramowania otworów okiennych, Ŝe za chwilę runie. Chciałabym się dowiedzieć, czy sprawy 
dotyczące zabytków w Czeladzi jeszcze zauwaŜamy? Czy widzimy, Ŝe w budynkach, które są 
wpisane do rejestru zabytków – budynku pokopalniane na Piaskach - wymienia się stolarkę 
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okienną bez uzgodnień. Budynku, które mają tabliczkę „obiekt zabytkowy”  mają dawno 
wymienione okna na plastikowe, przebite otwory okienne. 

- Drugie pytanie jest związane ze sklepem spoŜywczym na ul. Katowickiej, w którym młodzieŜy z 
Gimnazjum Nr 2 sprzedaje się piwo w kubkach i papierosy na sztuki.  Proszę StraŜ Miejską o 
sprawdzenie tego. 

 
Andrzej Krugły     - Radny  
 
- Czy jest planowany remont placu zabaw przy urzędzie Miasta?  
 
Andrzej Świątek    - Radny   
 
- Ul. Równoległa jest w fatalnym stanie. Ciągle pojawiają się tam nowe dziury. Szczególnie w tej 

dolnej części naleŜałoby zrobić nakładkę. 
- Ul. Szpitalna – czy jest droga gminna w końcowej części tej ulicy do działek i garaŜy? 
- Czy jest planowana jakaś przycinka drzew na ul. Katowickiej, bo drzewa znajdują się tam w 

pasie drogowym? 
- Czy planowana jest równieŜ przycinka drzew przy ul. Dehnelów w okolicy ul. Górniczej, przy 

działkach? 
 
Marek Rajca     - Radny  
 
- Prosiłbym o naprawę schodów przy Przedszkolu Nr 5 na Piaskach, które po okresie zimowym  

uległy destrukcji. 
- Po wypadkach samochodowych zostają na jezdni fragmenty samochodów, fragmenty 

zderzaków, jakieś metalowe elementy, szkło. Te elementy zalegają po kilka dni. ZagraŜa to 
oczywiście bezpieczeństwu ruchu. W czyim zakresie leŜy usunięcie tych resztek po kolizjach? 

 
Władysław Oczkowicz    - Radny  
 
- Prosiłbym o zlikwidowanie dziur na drodze na odcinku od ul. 3 Kwietnia do ul. Szybikowej. 
 
Agata Jachimczyk – Kluk   - Radna  
 
- Czy w tym roku planowana jest równieŜ w Czeladzi organizacja festiwalu AVE MARIA, bo 

słyszałam, Ŝe Będzin teŜ się do tego przygotowuje? 
- Czy jest moŜliwość przedłuŜenia działania sygnalizacji świetlnej przy STADTOIL-u? SA 

godziny, kiedy jest pulsacyjnie włączone światło i cięŜko jest przejechać, zwłaszcza koło 
godziny 21.00. 

- Na ul. Szpitalnej jest bardzo duŜo dziur. 
- Prośba o usunięcie suchych gałęzi przy placach zabaw w parkach. 
 
Zofia Baza ńska     - Radna  
 
- Ostatnio byłam w Gimnazjum Nr 2. Wynikł tam problem Sali gimnastycznej, a konkretnie 

parkietu. Ruszają się poszczególne klepki. Jest tam duŜe natęŜenie ćwiczeń. Czy jest 
moŜliwość wymiany tego parkietu? 

  
Janusz G ątkiewicz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Ul. Trznadla poddaję pod opiekę częstszych patroli StraŜy Miejskiej. Grupy miłośników tanich 

win są coraz częstsze i coraz większe. Mieszkańcy się skarŜą. 
- Prosiłbym Prezesa Czeladzkiej Spółdzielni Mieszkaniowej o zwrócenie uwagi na nawierzchnię 

ul. Słowiańskiej. 
- Proszę Państwa odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania zostaną udzielone w punkcie 

8. 
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Dot.  pkt  5  -  porz ądku  obrad  sesji  
 
 
 
 
Janusz  G ątkiewicz  - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Proszę mieszkańców o zadawanie pytań? 
 
Eugeniusz Bli źnicki  - Radny Powiatu B ędzińskiego  
 
- Basen przy hali. Jaki jest stan przygotowania do realizacji tego projektu? 
- Poszerzenie działalności Ośrodka „Ostoja” na Piaskach. Chodzi o wykorzystanie dawnego 

gospodarstwa ogrodniczego dla prowadzenia resocjalizacji niepełnosprawnych. Czy w tej 
sprawie jest juŜ coś zrealizowane?  

- Zmieniła się polityka informacyjna w tej kadencji. Polega ona na tym, Ŝe pojawia się bardzo 
duŜo informacji, Ŝe coś ma być robione, a później sprawy znikają z prasy i nic się nie dzieje. 

- Powołanie Klubu MCKS – II ligi koszykówki. Ja i wielu ludzi widzimy celowość podejmowania 
takich działań związanych z kulturą, sportem, rozrywką. Kilkunastu ludzi zebrało się i podjęło 
inicjatywę powołania Klubu. Na innym posiedzeniu powstała inicjatywa o powołaniu II-ligowej 
druŜyny koszykówki. DruŜyna grała cały rok. Wynik uzyskała dobry, jak na tą sytuację, głównie 
finansową, bo 15.000 zł to zaledwie sprawy formalne związane z ta druŜyną. Liczyłem na to, Ŝe 
władze Miasta, a szczególnie Burmistrz i Zastępca, który Ŝywo interesuje się sportem, będzie 
analizował tą sytuację i spróbuje przygotować jakąś propozycję, która pozwoli przetrwać tej 
druŜynie. Natomiast często słyszałem, Ŝe nie ma mowy o tym. Tu nie chodzi o finansowanie. 
Finansowanie jest jednym z elementów całego przedsięwzięcia. Natomiast sam sposób 
działania, inicjatywa ma bardzo duŜe znaczenie. Teraz prawdopodobnie okaŜe się, Ŝe trzeba 
będzie postawić na tym krzyŜyk i Ŝe mówiliśmy cały czas o druŜynach najmłodszych. 
Dowiedziałem się ostatnio, Ŝe te wszystkie druŜyny to jest MCKS. Dlatego pytam się, co to jest 
MOSiR? DruŜyna zajęła 9 miejsce bez jakichkolwiek nakładów ze strony Miasta. Dwaj trenerzy 
wysokiej klasy nie brali ani grosza, a jeden z trenerów nawet płacił jednemu z zawodników 
2.000 zł miesięcznie. Ja do niczego Państwa nie namawiam. Ja tylko relacjonuję co wiem o 
tym przedsięwzięciu. Chodzi mi tylko o to, Ŝe jeŜeli podejmujemy się jakiegoś działania, to 
traktujmy te sprawy powaŜnie. PowaŜnie powinniśmy wyglądać równieŜ w oczach tych i tych 
zawodników, którzy bezpłatnie grali, często wyjeŜdŜali własnym samochodem za własne 
pieniądze na zewnątrz  i mieszkańców, którzy przychodzili na mecze. Chodzi mi o całe 
przedsięwzięcie, bo jeŜeli to się skończy za tydzień, to dla mnie jest to w duŜym stopniu 
niedosyt., a władze Miasta powinny mieć wyrzuty sumienia i kaca moralnego, Ŝe nie ma juŜ tej 
druŜyny. Przedsięwzięcie moŜe mieć charakter szerszy niŜ sama Czeladź. Ale to wymaga 
dobrej woli. Przy tej dobrej woli inne sprawy, równieŜ finansowe, mogą być rozwiązane. 

- W „Echu Czeladzi” mogłem przeczytać, Ŝe zostali powołani straŜnicy rewirowi. Jest 11 rewirów 
w mieście. Proponowałbym, aby kaŜdy z tych straŜników nawiązał kontakt z mieszkańcami z 
danego rewiru, bo to zapewni efekty.  

- JeŜeli chodzi o zagospodarowanie wód geotermicznych, to chciałem zapytać o więcej 
konkretów. Czy Burmistrz dysponuje środkami na uruchomienie tych zadań? Czy są wykonane 
jakieś analizy? Czy są jakieś wstępne projekty tych przedsięwzięć? Bo jeŜeli tego nie ma to nie 
powinno się w ogóle o tym mówić. 

- Co roku powtarzam uwagę dotyczącą porządku w otoczeniu naszego urzędu. Przy krawęŜniku 
od strony cmentarza leŜą śmiecie, które są wieloletnie.  

- Wiata przystankowa przy ul. Staszica. Górna blacha jest oderwana. 
- JeŜeli chodzi o sprawę słuŜby zdrowia, to na dzień dzisiejszy niewiele się zmieniło. Komisja 

Rewizyjna, której jestem równieŜ członkiem, w tej chwili analizuje wszystkie uchwały i 
wszystkie działania związane z restrukturyzacją słuŜby zdrowia w dwóch naszych miastach. 
Uchwały dotyczące zarówno spraw organizacyjnych, jak i bilansowe, związane z 
wykorzystaniem środków ze sprzedaŜy majątku. Powiem tylko, Ŝe w ubiegłym roku wpłynęło 
ok. 1.800.000 zł z tytułu sprzedaŜy, a tym roku będzie więcej. Te pieniądze na razie nie są 
wykorzystywane, ale według opinii starosty,  jeśli zajdzie sytuacja konieczna, mogą być 
wykorzystane równieŜ  na inne cele. Zgodnie z uchwała, od 1 kwietnia powinien zacząć 
funkcjonować jeden ZOZ. Powołanym dyrektorem jest Jacek Kołacz. O konkursie się nie mówi 
w tej chwili jeszcze. Więcej informacji na temat organizacji, jak i zarządzania nie mam. 
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Janusz  G ątkiewicz  - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Odpowiedzi zostaną udzielone w punkcie 8. 
-  Ogłaszam 15 minut przerwy. 
 
 
 
PRZERWA 

 
 

Dot.  pkt  6  -  porz ądku  obrad  sesji  
 
 
 
 

Janusz  G ątkiewicz  - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Wznawiam obrady po przerwie. Przechodzimy do zasadniczego punktu obrad dzisiejszej sesji, 

którą jest polityka komunalna z uwzględnieniem zasobów mieszkaniowych istniejących w 
mieście.  

 
 
 

1. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
 
Janusz  G ątkiewicz  - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Przystępujemy do powołania Komisji Uchwał i Wniosków. Proszę o zgłaszanie kandydatur i czy 

Radni wyraŜają zgodę? 
 
Do pracy w Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono nast ępujące kandydatury: 
 

1. Jerzy Rebeta 
2. Władysław Oczkowicz 
3. Teresa Kosmala 
4. Sławomir Święch 
 

Wszyscy zgłoszeni Radni wyrazili zgod ę na prac ę w Komisji. 
 
 
Przewodnicz ący zarz ądził przegłosowanie składu Komisji Uchwał i Wnioskó w. 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 20 radnych/ 

20  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0  radnych  wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe skład Komisji Uchwał i Wniosków został  przez  Ra dę  przyj ęty. 
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2. Wprowadzenie 
 
 
 
Bogusława Kareci ńska  - Inspektor Wydziału Rozwoju Miasta  
 
- Dokonuje wprowadzenia do materiałów sesyjnych  –  w załączeniu. 
   
 
Janusz G ątkiewicz  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy ktoś z Państwa Radnych do przedstawionego wprowadzenia ma pytania?  
 
 
 
3.  Opinia Komisji. 
 
 
 
Janusz  G ątkiewicz  - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Proszę Przewodniczącą Komisji ds. Gospodarczych i Integracji z Unią Europejską o 

przedstawienie opinii Komisji. 
 
Władysław Oczkowicz - Przewodnicz ący Komisji ds. Gospodarczych i Integracji z Europej ską 
                                         
- Przedstawiam opinię Komisji ds. Gospodarczych i Integracji z Unią Europejską dotyczącą 

prowadzonej w mieście polityki komunalnej z uwzględnieniem zasobów mieszkaniowych. 
Stwierdzam, Ŝe jest ona pozytywna. Komisja stwierdza równieŜ, Ŝe materiały zostały 
opracowane rzetelnie i wyczerpująco. Natomiast przechodząc do oceny poszczególnych 
działów gospodarki miejskiej komisja stwierdza, Ŝe prawidłowo jest prowadzona gospodarka 
mieniem komunalnym i mamy prawo wierzyć, zapisane w cząstkowych planach 
zagospodarowania przestrzennego nowe tereny inwestycyjne znajdą wreszcie nabywców i stan 
finansów gminy ulegnie zdecydowanej poprawie. Jako Komisja doszliśmy do wniosku, Ŝe 
ponownego zastanowienia i ewentualnej weryfikacji wymaga sprawa trybu i zasad sprzedaŜy 
mieszkań komunalnych. Po drugie przynoszą efekty wspólne działania Wysokiej Rady, 
Burmistrza i Dyrekcji Zakładu  InŜynierii Komunalnej tak w zakresie prowadzenia zakładu 
budŜetowego, jak równieŜ w zakresie prowadzonej gospodarki wodno – ściekowej. Wymierne 
efekty za rok 2003 to obniŜenie średniej ceny 1 metra sześciennego wody wprowadzonego do 
obiegu w stosunku do ceny planowanej o 0,11 zł. RównieŜ średnia cena 1 metra sześciennego 
ścieków w stosunku do planowanej obniŜyła się o 0,70 zł. Wyniki te moŜna było uzyskać tylko 
dzięki systematycznym, planowym działaniom dyrekcji ZIK-u powiększającym pobór wody, 
tańszej oczywiście,  ze źródeł własnych do 60%. Uzyskane efekty były teŜ wynikiem działań i 
negocjacji Burmistrza Miasta w zakresie obniŜenia cen. Zdecydowane zwiększenie 
świadczonych usług na rzecz Miasta oraz zwiększenie zatrudnienia o ok. 15 osób w stosunku 
do roku 2002 świadczy równieŜ o tym, Ŝe ustalona wspólnie polityka realizowana jest 
prawidłowo i przynosi wymierne efekty. W sprawach dotyczących zaopatrzenia Miasta w 
podstawowe nośniki energii, dróg i komunikacji, a takŜe podstawowych działań w zakresie 
utrzymania Miasta działania naleŜy uznać za prawidłowe, ale ograniczone moŜliwościami 
finansowymi. Komisja przyjęła do wiadomości informację o zasobach mieszkaniowych 
administrowanych przez ZBK. RównieŜ tutaj nastąpił wzrost świadczonych usług. Odnosi się to 
oczywiście do przejęcia całej bazy lokalowej oświaty.  Wydatki na remonty i inwestycje w roku 
2003 wzrosły w stosunku do roku 2002 ok. 30%. Plan wydatków w tej grupie na rok 2004 
zdecydowanie wzrasta. Związane jest to z zasobami nowo przejętymi, czyli obiektami 
oświatowymi. Dyrekcja ZBK, równieŜ zgodnie z przyjętą polityką, zwiększa zatrudnienie w 
zakładzie. Ok. 10 osób tworzy samodzielną grupę remontową. Napawa optymizmem realizacja 
zadań związanych z powiększeniem zasobów mieszkaniowych, w tym zasobów komunalnych i 
socjalnych. Mówię tu o wykupie budynków na ul. Reymonta, po byłem szpitalu 
psychiatrycznym. Komisja przyjęła równieŜ informację o stanie zasobów mieszkaniowych 
wszystkich spółdzielni mieszkaniowych funkcjonujących na terenie Miasta i oceniła je 
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pozytywnie. Realizacja zadań inwestycyjnych zaplanowanych na rok 2003 przebiega 
prawidłowo. Zakres rzeczowy, poza jednym zadaniem przesuniętym na lata następne 
/kanalizacja ul. Kilińskiego/ został wykonany. Na uwagę zasługuje fakt  100% wykonania 
planowanego zakresu rzeczowego przy jednoczesnym uzyskaniu oszczędności finansowych. 
W ocenie tej mieszczą się równieŜ zadania inwestycyjne realizowane siłami własnymi przez 
ZIK. Na pozytywna ocenę zasługuje takŜe fakt znacznego zwiększenia wartości robót. Mówię o 
roku 2003/2002 o prawie czterokrotnie. Oczywiście odnosi się to do zadań inwestycyjnych 
realizowanych siłami własnymi. Plan inwestycyjny na lata 2004 – 2006 Komisja przyjęła do 
wiadomości i traktuje go jako materiał wyjściowy do budowania jego ostatecznej wersji zgodnie 
z planem pracy komisji i sesję w miesiącu czerwcu. Reasumując Komisja proponuje przyjąć 
informację na temat polityki komunalnej z uwzględnieniem zasobów mieszkaniowych w 
mieście, przedkładając jednocześnie wypracowane na posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca 
br. wnioski i wnosi je pod głosowanie Wysokiej Rady. Pozwolę sobie przeczytać te wnioski z 
nadzieją, Ŝe Komisja Uchwał i Wniosków uporządkuje je w sposób prawidłowy, bo na pewno 
zrodzą się jeszcze inne wnioski: 

a. Komisja wnioskuje o przedłoŜenie   materiałów w celu ewentualnej weryfikacji uchwał 
Rady Miejskiej w Czeladzi dotyczącej zasadności trybu sprzedaŜy mieszkań 
komunalnych. 

b. Komisja wnioskuje o przedstawienie radnym informacji dotyczących proponowanych 
układów komunikacyjnych naszego Miasta w zakresie ich przebiegu oraz określenia 
niezbędnych stref zabezpieczenia terenu, a takŜe przewidywanych terminów realizacji. 

c. Komisja wnioskuje o przedstawienie radnym do wglądu i akceptacji „Programu 
zabezpieczenia podstawowych nośników energii” oraz  „Programu porządkowania 
gospodarki wodno – ściekowej” dla Miasta Czeladź na okres najbliŜszej dekady. 

d. Komisja wnioskuje, aby w trakcie zmian tras komunikacji miejskiej na terenie Miasta 
/przeniesienie ruchu z Rynku na ul. Kombatantów/ przeprowadzić szczegółową 
weryfikację wykorzystania istniejących linii oraz obsługującego go taboru, celem 
obniŜenia kosztów ponoszonych przez gminę na rzecz KZK GOP. 

e. Komisja wnioskuje o zwiększenie środków na remonty i modernizacje dróg na rok 
2004 i lata następne w ramach dodatkowych „zwiększonych” przychodów  w budŜecie.  

- Chciałbym dodać jeszcze jeden wniosek autorski, który odnosi się do gospodarki mieniem 
komunalnym. Wiemy, Ŝe od ponad roku przekazaliśmy, według wskazań Pana Burmistrza, 
zapisami w tych cząstkowych planach zagospodarowania przestrzennego wiele terenów jako 
tereny inwestycyjne. Za mało wiemy, co się dzieje, jak daleko są posunięte te dyskusje, 
działania zmierzające do ich zagospodarowania. Wniosek miałby brzmieć w ten sposób: 
Wnoszę o zintensyfikowanie działań w celu pozyskania inwestorów dla zagospodarowania 
terenów wytypowanych przez Burmistrza, a zapisanych w planach zagospodarowania 
przestrzennego jako tereny inwestycyjne. 

-  Korzystając z głosu chciałbym jeszcze przedstawić opinię na temat taryf za wodę i 
odprowadzanie ścieków. Po przeprowadzonej dyskusji w dniu 23 marca Komisja nie 
przeprowadziła głosowania nad przyjęciem projektu uchwały z uwagi na propozycje wniesienia 
autopoprawek przez Pana Burmistrza. Zmieniona wersja projektu jest przedłoŜona do 
dzisiejszej dyskusji. Pierwsza, moŜe odruchowa, propozycja, która padła z ust Pana 
Burmistrza, aby pozostawić taryfy na istniejącym poziomie na bieŜący rok została bardzo 
pozytywnie zaopiniowana. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Dziękuję Przewodniczącemu Komisji ds. Gospodarczych i Integracji z Unią Europejską. Czy 

ktoś z pozostałych Przewodniczących Komisji chciałby zabrać głos? 
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4.         Dyskusja 
 
 
 
Janusz  G ątkiewicz  - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Przechodzimy do kolejnego punktu – otwieram dyskusję. Proszę bardzo.  
 
Andrzej Krugły    –  Radny  
 
- Mam kilka zastrzeŜeń do pierwszego punktu. Zdania w samym Klubie SLD są bardzo 

podzielone, czy utrzymać mieszkańcom 40% bonifikaty przy wykupie gotówkowym, czy zabrać. 
Głosy były zarówno za, jak i przeciwne. Proponowałbym pozostawienie tego na poziomie na 
jakim jest obecnie.  

 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Nie wiem  czy Pan radny słuchał dokładnego zapisu tego wniosku. Tam jest zapisane – 

Komisja wnioskuje w celu ewentualnej weryfikacji. Myślę, Ŝe kaŜdy z tych wniosków zostanie 
przegłosowany odrębnie i nic nie stoi na przeszkodzie, aby kaŜdy z tych wniosków został 
skorygowany. 

 
Teresa Kosmala  - Radna  
 
- Nie zgadzam się z Radnym Oczkowiczem, który myśli o tym aby pozyskać większe pieniądze 

ze sprzedaŜy mieszkań. Nie moŜe być tak, Ŝe jedni zdąŜyli skorzystać, a drudzy nie. Osobiście 
jestem za tym, aby jak najwięcej tego naszego mieszkalnego mienia komunalnego było w 
rękach prywatnych, natomiast naszym zadaniem jest dbanie o mieszkania socjalne.  

- Chciałam zapytać Dyrektora ZBK o to, jak funkcjonują wspólnoty mieszkaniowe na terenie 
Czeladzi? Dowiedziałam się, Ŝe w naszych gminnych budynkach są takie wspólnoty 
mieszkaniowe, które są wspólnotami klatki schodowej, tzn. na klatce schodowej są 3 
mieszkania wykupione. Jest to wspólnota 3-osobowa. To są starsi ludzie, więc podejmują 
uchwały, jakie przygotuje im zarządca, którego wybrali, czyli ZBK, bo nie wiedzą, Ŝe mogą 
mieć innego zarządcę. Zdziwiła mnie ta wspólnota klatkowa, a nie budynkowa. Ci ludzie nie są 
doszkoleni, nie są poinformowani, a myślę, Ŝe to jest teŜ nasza rola, jeśli myślimy o tym aby 
miasto mogło Ŝyć z podatków, a nie z zarządzania mieniem.  

- Co ma się dziać z mieszkańcami, którzy mają lokal socjalny, gdy przychodzi koniec 2-letniego 
okresu najmu i gdy przekraczają swoje dochody o 100 czy 200 zł i muszą opuścić zajmowany 
lokal? Czy oni maja prawo w pierwszej kolejności do mieszkań komunalnych, czy mają szukać 
mieszkań na wolnym rynku?  

 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Chciałbym poprzeć wniosek złoŜony przez Przewodniczącego Komisji ds. Gospodarczych i 

Integracji z Unią Europejską. Taka dyskusja jest potrzebna. W przypadku mieszkań 
komunalnych, gdzie w zapisach ustawowych jest zapisane, Ŝe obowiązkiem burmistrza jest 
prowadzenie gospodarki mieszkaniowej gminy, to jeŜeli stworzymy warunki do totalnej 
prywatyzacji, to tego warunku ustawowego burmistrz nie będzie mógł spełnić. Im więcej jest 
lokali komunalnych w dyspozycji słuŜb podlegających Burmistrzowi tym lepiej, tym jest większe 
pole manewru. To skłania do nie lansowania polityki prywatyzowania mieszkań komunalnych. 
Poza tym często w praktyce spotykamy się z tym, Ŝe osoba która wykupiła takie mieszkanie 
uwaŜa, Ŝe gmina ma dalej takie same obowiązki, a nawet większe w stosunku do tych, które 
miała dotychczas. Taki prywatny właściciel dalej oczekuje dbania przez gminę o ten budynek, 
o to mieszkanie. Proces prywatyzacji miał zmierzać do tego, aby właściciele mieszkań przejęli 
na siebie obowiązki finansowania tychŜe budynków. Tylko ci mieszkańcy w naszych realiach 
gospodarczych, ustrojowych i majątkowych nie są przygotowani do tego. JeŜeli przyjrzymy się 
jak funkcjonują wspólnoty, to zobaczymy, Ŝe funkcjonują one fatalnie, bo ci mieszkańcy nadal 
mają problemy mentalnościowe i finansowe. Twórzmy ten mechanizm wykupu lansując tych, 
którzy maja za co wykupić na warunkach zbliŜonych do rynkowych. W ślad za zakupem idą 
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przecieŜ dalsze wydatki i wyrzeczenia finansowe. Nie moŜe być tak, Ŝe za symboliczną 
złotówką nie idą dalsze nakłady finansowe. 

 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- UwaŜam, Ŝe celowość zapisania tego wniosku jest niezbędna. UwaŜam, Ŝe powinniśmy 

przyjrzeć się tym zasadom, zastanowić się jak to wygląda. Musi być dyskusja, natomiast nikt tu 
nie ma zamiaru podejmować Ŝadnych decyzji. 

 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Jak funkcjonują wspólnoty? Przykład – wspólnota, która jest 100% wspólnota właścicieli 

mieszkań. Jest to wspólnota, która powstała na Osiedlu Słonecznym przy ul. Storczyków. Do 
30 marca powinno odbyć się zebranie wspólnoty. Jest powołany zarząd na zasadzie „moŜe 
kolega”, nie ma konta, nie ma Ŝadnych działań ze strony zarządu, wszyscy maja pretensje do 
właściciela, mimo Ŝe jest to typowo kapitalistyczna wspólnota. Ta idea wspólnotowa jeszcze 
nie funkcjonuje. 

 
Andrzej Krugły   - Radny  
 
- My, jako radni, powinniśmy zastanowić się nad tym, czy moŜe powinniśmy sprzedać 

mieszkania komunalne, a zająć się tylko mieszkaniami socjalnymi. 
 
Jerzy Rebeta   - Radny  
 
- W opinii komisji padło zdanie, Ŝe komisja ocenia pozytywnie funkcjonowanie innych 

spółdzielni. Nie bardzo chciałbym się z tym zgodzić. Nie jest określony status niektórych 
budynków, które są w gestii kopalni. Dlatego teŜ chciałbym spytać Pana Burmistrza, jak 
wyobraŜa sobie przejęcie tych budynków? 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- MoŜe zacznę od tego o czym mówił radny Krugły. Moim zdaniem nie powinniśmy zachęcać 

ludzi do tego, aby kupowali mieszkania, ale jednocześnie nie powinniśmy burzyć relacji babcia 
– wnuczek i w tym kierunku idą zmiany, Ŝeby moŜna było niejako dziedziczyć prawo do lokalu. 
Taka ścieŜka prawna jest moŜliwa. Nie chodzi o to, aby kogoś pozbawiać mieszkania, ale o to, 
Ŝeby zapewnić mu godne warunki. Naszym obowiązkiem są nie tylko mieszkania socjalne, ale 
równieŜ komunalne. Osoby, które kwalifikują się na mieszkania komunalne to są równieŜ 
osoby relatywnie biedne. I tutaj zasadne jest pytanie Pani Radnej Kosmali – czy jest w ogóle 
rynek, czy jest jakaś alternatywa? Rozdrobnienie mieszkań nie tworzy Ŝadnego rynku. Rynek 
będzie wtedy kiedy będą kamienice, mieszkania do wynajęcia. 

- Zarządzanie mieniem. Jak wygląda zarządzanie wspólnotami moŜna powiedzieć na 
przykładzie osiedli górniczych. 45 lat był zarządca osiedli, który doprowadził je do takiego 
stanu. Wszyscy mieszkańcy Piasków podkreślają, Ŝe przed wojną to było wzorowe osiedle. To 
co się stało po wojnie? Był zarządca, który oszczędzał i doprowadził do stanu jaki jest. Ale 
kiedyś niestety trzeba za to zapłacić. I dzisiaj mamy sytuacje na osiedlach pokopalnianych, Ŝe 
częściowo właścicielem jest Spółka Restrukturyzacji Kopalń, częściowo Spółdzielnia 
Mieszkaniowa SATURN, a spółdzielcy są współwłaścicielami. Kilka tygodni temu mieliśmy 
spotkanie na Piaskach, gdzie padło hasło – Kto zapłaci za nowe przyłącza 
elektroenergetyczne? Pan Dyrektor Tomys mówi – spółdzielnia, ale spółdzielnia nie ma 
pieniędzy, no to spółdzielcy. Nagle kółko się zamknęło. Ci ludzie mają dzisiaj zapłacić, czyli 
spółdzielcy po kilka tysięcy złotych. Skąd ci ludzie mają to wziąć, są właścicielami. Przychodzi 
do mnie Pan Prezes i mówi proszę mi dać pieniądze na nowe przyłącze elektroenergetyczne, a 
ja odpowiadam nie ma pieniędzy, bo nie jest to zadanie własne gminy. JeŜeli chcemy 
doprowadzić do takiej sytuacji jaka dzisiaj jest w Spółdzielni Mieszkaniowej SATURN, to 
rozdrobnijmy tą własność. I potem ci ludzie będą gospodarować tak jak właściciele  garaŜy, 
którzy podpisując umowę kupna kupili sobie drogę, byli zobowiązani do tego, aby powołać 
wspólny zarząd i minęło kilkanaście lat i nie ma zarządu, ale cały czas są Ŝądania. I tak będzie 
zez w wspólnotami. Wspólnota się sprawdza tylko wtedy kiedy kupuje się mieszkania od 
dewelopera i kaŜdy z właścicieli wie ile wyłoŜył, a kupując od gminy , spółdzielni, zakładu pracy 
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kaŜdy patrzy tylko na moment kupna i nie myśli, Ŝe to na jego koszt będzie trzeba te zasoby 
wyremontować. 

- Wyraziliśmy wolę przejęcia Osiedla ul. 3 Kwietnia i Kościuszki. Czy my to kupimy, czy 
dostaniemy za darmo jeszcze nie jest dopracowane. JeŜeli kupimy to za 5% wartości. 
Warunkiem jest to, aby właścicielem została gmina. W innym przypadku tego nie dostaniemy 
grosza z Unii, bo Unia nie dofinansowuje prywatnej własności. 

 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Mamy na terenie Miasta 134 wspólnoty. Po 3 latach prowadzenia wspólnot widzę, Ŝe ci ludzie 

coraz bardziej rozumieją o co w tym wszystkim chodzi.  
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Skupiliśmy się na mieszkaniach komunalnych. JeŜeli popatrzymy na to poprzez pryzmat 

właścicieli i zarządców zauwaŜymy, Ŝe zjawiska są podobne. Takie wypowiedzi, które tu 
słyszałem równieŜ dotyczyły członków mojej spółdzielni, którzy są zdziwieni, Ŝe nadal muszą 
ponosić koszty chociaŜ wykupili mieszkanie. Zachowania właścicieli są bardzo podobne, 
podobne są równieŜ zadłuŜenia czynszowe. Mieszkańcy róŜnią się między sobą tylko tym, Ŝe 
jedni płacą i rozumieją, inni nie płacą, ale są równieŜ tacy, których nie stać i nie będą płacić. 
My musimy skupić się na tym, aby otoczyć opieką tych najbiedniejszych w zakresie mieszkań 
socjalnych. 

 
Andrzej Krugły   - Radny  
 
- UwaŜam, ze nie ma odwrotu od sprzedaŜy mieszkań komunalnych. KaŜdy blok jest juŜ 

napoczęty. Nie moŜemy krzywdzić ludzi, którzy uzbierali trochę pieniędzy na wykup  
mieszkania. Nie moŜe być tak, Ŝe  jedni wykupili  za 40% wartości, a  innym zabiera się tą 
moŜliwość.   

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
-  Mieszkańcy zostali juŜ pokrzywdzeni. Przez 10 lat korzystali z ulgi 20%, a w zasadzie przez 3 

lata korzystają z ulgi 40%. Do 1990 roku nie było ulg. JeŜeli będziemy mieć same wspólnoty, 
kto będzie zajmował się terenami pomiędzy budynkami. Nie zarządca, gmina, a budynki będzie 
miał zupełnie ktoś inny. Ja nie twierdzę, Ŝe ten proces naleŜy zatrzymać, ale nie naleŜy 
zachęcać. Pan Dyrektor ZBK powiedział, Ŝe są wspólnoty, które dobrze funkcjonują, ale nie 
powiedział, Ŝe próbuje od 3 lat ocieplić jeden budynek na ul. Sportowej i nie moŜe tego zrobić, 
bo właściciel się nie zgadza. Dopiero jak się zawali to się zgodzi, ale wtedy będzie to 
kosztować kilka razy więcej. 

 
Janusz G ątkiewicz   - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Na 134 wspólnot w naszym mieście ile pracuje właściwie? 
 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Staramy się, aby wszystkie pracowały prawidłowo. Od tego jesteśmy zarządcą. Chciałem 

powiedzieć Panu Burmistrzowi, Ŝe ten pan powiedział, Ŝe w maju się zgodzi, tak Ŝe ocieplimy.  
 
Teresa Kosmala  - Radna  
 
- Są samorządy, które składają się tylko z terenów prywatnych, samorządy wiejskiej gminne i 

jakoś sobie dają radę i myślę, Ŝe sprywatyzowanie Miasta nie wyszłoby nam wcale na złe. 
 
Andrzej Krugły   - Radny  
 
- Nie da się odwrócić procesu prywatyzacyjnego. Apeluję do Pana Burmistrza, aby to brał pod 

uwagę.  
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Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Odeszliśmy bardzo daleko od wniosku Przewodniczącego Komisji ds. Gospodarczych i i 

Integracji z Unią Europejską. 
 
GraŜyna Str ączek   - Radna  
 
- Dzięki dobrej współpracy ze spółdzielnią mieszkaniową ludzie nie są eksmitowani na bruk. 

Obowiązkiem Miasta jest z kolei zapewnienie im mieszkań socjalnych. Z  tego co wiem około 
300 osób czeka na mieszkanie socjalne. Wyobraziłam sobie taką sytuację, sprzedajemy 
mieszkania komunalne za jakąkolwiek  cenę i gmina nie będzie mieć mieszkań dla tych 
oczekujących. Czy te pieniądze wystarczą na budowę nowych mieszkań pod najem czy teŜ 
socjalnych? 

 
Janusz G ątkiewicz   - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? W takim razie zapraszam Komisję Uchwał i Wniosków do 

pracy. Ogłaszam przerwę. 
 
 
PRZERWA 
 
 
 

5. Podjęcie uchwały.  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz   - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Wznawiam obrady po przerwie. Zapraszam Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
 
Jerzy Rebeta    –  Przewodnicz ący Komisji Uchwał i Wniosków  
 
- Odczytuje Protokół z posiedzenia Komisji Uchwał i Wniosków – załączeniu. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są  jakieś uwagi?  
 
Marek Mrozowski   -  Burmistrz  Miasta  
  
- W uzupełnieniu dodam, Ŝe po świętach zaczyna się liczenie napełnienia autobusów i będzie 

trwało do końca maja.  
 
Janusz G ątkiewicz  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy głosujemy całą uchwałę, czy poszczególne punkty? 
- Czyli głosujemy uchwałę w całości.   
- Kto z państwa jest za podjęciem  uchwały w sprawie przyjęcia informacji wraz z wnioskami 

przedstawionymi przez Komisje Uchwał i Wniosków? 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez  S. Święcha/ 
 
19   radnych głosowało za 
  0   radnych głosowało przeciw   
  0  radnych  wstrzymało  się  od  głosu 
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Przewodnicz ący  stwierdził,  Ŝe uchwała  została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
 
  
 

Dot.  pkt   7   -  porz ądku  obrad  sesji  
 
 
 
Janusz  G ątkiewicz - Przewodnicz ący  Rady  Miejskiej  
 
- Przechodzimy do pkt. 7 porządku obrad, czyli podejmowania uchwał. Podpunkt 1 w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego. 
- Proszę o autopoprawkę. Tutaj wkradła się pomyłka. Przypomnę tylko, Ŝe to było równieŜ na 

sesji w lutym – proszę o poprawienie w § 1 na 25 marca zamiast 19 lutego. Czy w sprawie tej 
uchwały ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

- Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały o wygaśnięciu mandatu radnego Sławomira 
Święcha, proszę o podniesienie ręki. 

 

 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha// 

    2  radnych głosowało za 
  17 głosów przeciw  
    0 radnych wstrzymał  się od głosu   
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała nie została podj ęta, czyli nie wygaszamy mandatu 
radnego. 
 
 
Gątkiewicz Janusz   –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do projektu uchwały nr 2 w sprawie sprzedaŜy w trybie bezprzetargowym działki 

nr 23/41 k. m. 47 o pow. 22 m. kw. przy ul. Zwycięstwa w Czeladzi. 
 
- Czy są jakieś uwagi, pytania? 
 
- Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały Nr 2? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

19  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych wstrzymał  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projektu uchwały nr 3 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości połoŜonej przy ul. 

Mysłowickiej w Czeladzi. 
 
- Czy do tej uchwały są pytania? 
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Andrzej Krugły   - Radny  
 
- Kto był autorem wniosku? 
 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Chciałbym prosić o utrzymywanie jednolitości co do podawania powierzchni. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Z wnioskiem o wydzielenie i przeznaczenie do sprzedaŜy działki wystąpiła firma KRAK – GAZ 

Sp. z o. o.  z Bochni. Oni chcieliby tylko część z tych 3 działek. Inwestor chciałby przeznaczyć 
działkę na stację paliw PROPAN – BUTAN.  

- JeŜeli chodzi o utrzymywanie jednolitości  przy podawaniu powierzchni – Tę powierzchnie 
trzeba dopiero wydzielić. 

 
 Andrzej Krugły   - Radny  
 
- Dlaczego nie wyraŜamy zgody? 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Ten fragment, który byłby ewentualnie  wydzielony byłby sprzedawany w drodze przetargu.  
 
Andrzej Krugły   - Radny  
 
- A moŜe zaproponujmy wszystkie 3 działki bez wydzielania. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Te działki wchodzą w pas drogowy. Trzeba by zrobić nowy podział geodezyjny. 
 
Teresa Kosmala   - Radna  
 
- Jeśli ktoś chce kupić działkę bez przetargu, to jest normalne, Ŝe zgłasza się do właściciela, ale 

jeŜeli działka podlega przetargowi, to skąd on wie, Ŝe wygra? To jest nieprzygotowane, nie 
mamy tego w planie sprzedaŜy, to po co w ogóle wnosić to na sesję?  

 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Chciałbym zwrócić uwagę na to, Ŝe układ tej lokalizacji  /wzniesienie/  zupełnie eliminuje tą 

działkę do stacji paliw. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Zgadzam się, Ŝe jest to miejsce niewłaściwe na lokalizację stacji paliw. JeŜeli ktoś do nas 

pisze, to naszym obowiązkiem jest pójść dalej. 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za nie wyraŜeniem zgody na sprzedaŜ? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

17  radnych głosowało za 
  1 głosów przeciw  
  1 radny wstrzymał  się od głosu   
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Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projektu uchwały nr 4 w sprawie sprzedaŜy działki nr 183/4, k. m. 12 

połoŜonej przy ul. Rynek w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Z wnioskiem wystąpił Pan Marek Suwała, który ma kiosk spoŜywczy  SMAK w rynku i który 

dzierŜawi tą działkę. Na dzień dzisiejszy ma aktualna dzierŜawę i chce wykupić fragment 
działki pod tym kioskiem. SprzedaŜ na tym etapie byłaby niewskazana, biorąc pod uwagę 
przebudowę rynku. 

 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, czyli nie wyraŜeniem zgody na sprzedaŜ 

działki? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

13  radnych głosowało za 
  2 głosy przeciw  
  4 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projekt uchwały nr 5 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości połoŜonej przy ul. 

Trznadla w Czeladzi. 
 
GraŜyna Str ączek   - Radna  
 
- Wszystkie te uchwały zaczynają się od słów – nie wyrazić zgody na sprzedaŜ w drodze 

przetargu. Skoro nie wyraŜamy zgody na sprzedaŜ w trybie przetargu, to wyraŜamy zgodę na 
sprzedaŜ w trybie bez przetargowym – tak to trzeba rozumieć? 

 
Marek Mrozowski  -  Burmistrz Miasta  
 
- SprzedaŜ jest w kompetencji Rady, czyli jeŜeli ta uchwała przejdzie nie moŜna tego sprzedać. 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Czy w tych projektach uchwał musi być napisane „w drodze przetargu”? 
 
Andrzej Światek  - Radny  
 
- Stale są te same pytania. Zgłasza się jakiś obywatel, który zwraca się do nas i to powinno być 

odczytane, przygotowany projekt uchwały. I dlatego ten cyrk trwa ponad rok. 
 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- UwaŜam, ze na przyszłość powinien pozostać w projekcie uchwały zapis wyrazić/nie wyrazić. 

To Rada ma decydować o tym. 
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Marek Mrozowski  -  Burmistrz Miasta  
 
- To ja przygotowuję uchwały.  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Do Burmistrza Miasta wpłynął wniosek Pani Małgorzaty Nosińskiej – Sikoń, która prowadzi bar 

przy ul. Trznadla, która zwraca się w swoim piśmie o sprzedaŜ  AMBASADORA. Z uwagi na 
stan techniczny obiektu i nakłady finansowe, jakie trzeba tam ponieść jest gotowa zapłacić 
100.000 zł. Prosi o szybkie załatwienie sprawy. Rada musi się wypowiedzieć czy ten budynek 
przeznacza do sprzedaŜy. Jak Państwo wiecie mamy inne plany związane z ta 
nieruchomością, stąd sprzedaŜ w tym momencie byłaby nie korzystna. 

 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały o nie wyraŜeniu zgody na sprzedaŜ? 
 

GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

19  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projekt uchwały nr 6 w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy dot. części 

działki nr 67/57 k. m. 12 o pow. 12,0 m. kw. przy ul. Tuwima w Czeladzi. 
 
Andrzej Krugły   - Radny  
 
- Z tego co wiem na ul. Tuwima nie ma garaŜy. Nowy właściciel nie jest inwalidą. Poprzedniemu 

właścicielowi pozwoliliśmy wybudować garaŜ dlatego, Ŝe nie miał nóg. Skoro inni mieszkańcy 
nie mogą wybudować sobie tam garaŜu, dlaczego więc ma tam stać jeden brzydki garaŜ? 

 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Nie byliśmy świadomi, Ŝe to nie ten inwalida. Dlatego przedłoŜyliśmy to na Radę. Z wniosku o 

przedłuŜenie wynika, Ŝe to jest inwalida. 
 
Andrzej Krugły   - Radny  
 
- Proponuję wycofać to z porządku obrad. Z tego co wiem ten inwalida nie Ŝyje juŜ parę lat. 

Proszę o dokładne zbadanie sprawy. 
 
Andrzej Światek  - Radny  
 
- Proszę o podanie nazwiska tego Pana. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Zbigniew Krzemiński. 
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Andrzej Krugły   - Radny  
 
- Zbigniew Krzemiński jest policjantem. 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za przełoŜeniem tego projektu  uchwały na następną  sesję? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 18 radnych, bez S. Święcha, Z. Bazańskiej / 

18  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych wstrzymało  się od głosu 
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  wniosek o przeło Ŝenie uchwały na kolejn ą sesj ę    został  przez  Rad ę  

podj ęty. 
 
- Przechodzimy do projektu uchwały nr 7 w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy dot. części 

działki nr 34/1 k. m. 45 o pow. 630 m. kw. przy ul. Borowej w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Ten fragment działki leŜy w kompleksie dzierŜawionym. Przylega do działki Pani BoŜeny 

śywczak. Jest zgoda Rady na jej wykupienie. Do czasu wykupienie jest propozycja, aby 
przedłuŜyć dzierŜawę.  

 
Krzysztof Francikowski  - Radny  
 
- Czy do tego fragmentu działki jest dojazd? 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Nie ma. Będziemy prawdopodobnie wykupywać działkę obok. Jest zgoda Państwa. Jesteśmy 

juŜ po rozmowach z właścicielem, w związku z czym zrobimy takie działki, które będą mieć 
dojazd. 

 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 18 radnych, bez S. Święcha, Z. Bazańskiej/ 

17  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  1 radny  wstrzymał  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała o przedłu Ŝeniu umowy dzier Ŝawy przy ul. Borowej  została  

przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projektu nr 8 w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy dot. części działki nr 

30/3 k. m. 41 o pow. 14,4 m. kw. przy ul. 21 Listopada w Czeladzi. 
 
 



 22 

GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Dotyczy działki pod garaŜem. Wnioskujący to Dariusz Krzemiński. 
 
Andrzej Światek  - Radny  
 
- Czy jest to garaŜ wybudowany zgodnie z pozwoleniem na budowę? 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Jest to garaŜ blaszany, który nie był wybudowany zgodnie z pozwoleniem na budowę, 

natomiast mówiliśmy na ostatniej sesji na temat legalizacji. Rozeznałam sprawę i wiem, Ŝe w 
tym roku nie ma moŜliwości zalegalizowania tego. 

 
Andrzej Światek  - Radny  
 
- Zgłaszam wniosek o nie podejmowanie tej uchwały i apeluję do Pana Burmistrza o obciąŜenie 

tego człowieka za bezumowne korzystanie. 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
-  Na jakiej podstawie mamy to zrobić, skoro człowiek zgłosił wniosek . 
 
Władysław Oczkowicz   - Radny  
 
- Chciałbym wrócić do dyskusji na Komisji Gospodarczej, gdzie umawialiśmy się, Ŝe dajemy 

sobie czas na uporządkowanie pewnych spraw. Pani Kierownik wyjaśniała nam, Ŝe okres 1 
roku w pewnych przypadkach to za mało. Proponuję ustalić termin optymalny, z pouczeniem 
takiego człowieka, Ŝe jest to jednorazowa dzierŜawa i nie będzie powtarzana. Ale załóŜmy 
jakąś zasadę i nie wracajmy do takich spraw. 

 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Na piśmie będziemy informować, Ŝe jest to ostatni czas na zalegalizowanie obiektu. 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Zamykam dyskusję w tym temacie. 
- Kto z Państwa Radnych jest za przedłuŜeniem umowy dzierŜawy do 2006 roku? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 18 radnych, bez S. Święcha, Z. Bazańskiej/ 

14  radnych głosowało za 
  1  głos przeciw  
  3  radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projektu nr 9 w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy dot. części działki nr 

56/15 k. m. 4 o pow. 18,6 m. kw. przy ul. Szpitalnej w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Z wnioskiem wystąpił Pan Jerzy Ziętal, który ma pozwolenie na budowę garaŜu. 
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Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są jakieś pytania? 
- Kto z Państwa Radnych jest za przedłuŜeniem umowy dzierŜawy? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 18 radnych, bez S.Święcha, Z. Bazańskiej/ 

18  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe uchwała   została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projektu nr 10 w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy dot. części działki nr 

238/10 k. m. 29 o pow. 442 m. kw. przy ul. Aleja RóŜ w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Z wnioskiem wystąpił Pan Wacław Zachariasz. Jest to działka bez dojazdu.  
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są pytania? 
 
- Kto z Państwa Radnych jest za wyraŜeniem zgody? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 18 radnych, bez S. Święcha, Z. Bazańskiej/ 

18  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe uchwała   została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projektu nr 11 w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy dot. części działki nr 

2/121 k. m. 11 o pow. 15,6 m. kw. przy ul. Grodzieckiej w Czeladzi. 
 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Jest to działka pod garaŜem. Pan Zbigniew Niedbałka. GaraŜ bez pozwolenia na budowę. 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy? 
 
 
GŁOSOWANIE  /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

15  radnych głosowało za 
  1  głos przeciw  
  3  radnych wstrzymało  się od głosu   
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Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe uchwała   została  przez  Rad ę  podj ęta.  
 
- Przechodzimy do projektu nr 12 w sprawie zmian w budŜecie Miasta na 2004 rok. 
 
Urszula Polak – Wałek  - Skarbnik Miasta  
 
- Omawia projekt uchwały wraz z autopoprawkami – w załączeniu. 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są jakieś pytania? 
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

19  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    w sprawie zmian z bud Ŝecie Miasta na 2004 rok została  

przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Projekt Nr 13  w sprawie zmiany Uchwały nr XXV/305/2004 Rady Miejskiej w Czeladzi z dnia 

29 stycznia 2004 roku w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładów 
budŜetowych. 

 
Urszula Polak – Wałek  - Skarbnik Miasta  
 
- Ta uchwała wynika niejako z tej wcześniej podjętej i dotyczy zmiany stawek na oświetlenie dla 

ZIK-u. Jest to zwiększenie stawki dotacji. 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są pytania? 
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha / 

 19  radnych głosowało za 
   0 głosów  przeciw  
   0 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do projektu Nr 14  w sprawie utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół w Czeladzi. 
 
- Odczytuje opinię Śląskiego Kuratora Oświaty w Katowicach  – w załączeniu. 
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- Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi? 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza Miasta  
 
- Spotkaliśmy się jeszcze raz z grupą rodziców. Został wypracowany pełny konsensus. MoŜna 

śmiało powiedzieć, Ŝe rodzice popierają pomysł. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Była kiedyś tendencja do dzielenia szkół. Czy po połączeniu zostanie zachowana odrębność 

szkół? Czy będzie moŜliwość kontaktowania się 17-latków z 6-latkami? 
 
Agata Jachimczyk  - Kluk  -  Radna  
 
- Czy nazwa tego zespołu nie moŜe brzmieć Miejski Zespół Szkół Sportowych? 
 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Czy pieniądze na te klasy sportowe będą większe? 
- Mówimy tylko o 2 klasach sportowych, tzn. koszykówka i siatkówka? 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza Miasta  
 
- Pan Radny Świątek uzyskał juŜ odpowiedź na pytanie od kuratora. Układ szkół zostanie 

zachowany. Wymieszanie dzieci nie wchodzi w rachubę. 
- Nie da się utworzyć szkoły sportowej, bo taka szkoła musi mieć wszystkie oddziały sportowe. 

My do tego będziemy zmierzać przez kilka lat. Mam nadzieję, Ŝe z kilka lat wystąpimy do 
kuratora z wnioskiem o utworzenie szkoły sportowej. To wynika z przepisów  ministerialnych, 
które określają kiedy szkoła moŜe być szkoła sportową.  

- Dlaczego koszykówka i siatkówka? Od czegoś trzeba zacząć. Chcemy bazować na sporcie, 
który u nas się rozwija, czyli koszykówka chłopców i siatkówka dziewcząt. Od tego zaczynamy, 
ale to nie jest formuła zamknięta. Szkoła będzie otwarta na wszystkie inicjatywy. JeŜeli będzie 
zapotrzebowanie np. na klasę piłkarską to nic nie będzie stało na przeszkodzie, aby taka klasa 
powstała. 

- Środki finansowe na pokrycie zajęć sportowych. Na 6 dodatkowych godzin zajęć sportowych 
wystąpimy o środki z rezerwy Ministerstwa Oświaty i Sportu na dodatkowe zadania, które 
pojawiają się w ciągu roku. Będzie to kwota 26.000 zł. Część tych zajęć będzie pokryta z 
funduszy MCKS-u, jako Ŝe ustawa daje taka moŜliwość, Ŝe część zajęć moŜe być prowadzona 
przez trenerów. Oczywiście naleŜy podpisać wcześniej porozumienie z klubem sportowym, 
który będzie wspierał działania dydaktyczne, merytoryczne szkoły. 

 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
  
 
GŁOSOWANIE /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

15  radnych głosowało za 
  1 głos przeciw  
  3 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz   –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do podpunktu Nr 15 w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Samodzielnym 

Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czeladzi przy ul. Szpitalnej 40 do 
przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego. 
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- Czy w tym temacie Państwo Radni mają jakieś pytania? 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 

19  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
 
PRZERWA  
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Wznawiam obrady po przerwie. Projekt Nr 16 w sprawie powołania i ustalenia składu 

osobowego Zespołu ds. opiniowania wniosków kandydatów do Nagrody Miasta Czeladź i 
nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Czeladź. 27 lutego 2003 roku powołaliśmy 
Zespół w składzie: Teresa Kocot, Teresa Kosmala, Władysław Oczkowicz, GraŜyna Strączek, 
Andrzej Świątek. Czy te osoby wyraŜają zgodę na dalszą pracę w Zespole? 

 
Z pracy w Zespole zrezygnowali: Teresa Kosmala i Władysław Oczkowicz. 
 
Do pracy w Zespole zgłoszono: Leszka Lasotę i Danutę Walczak. Zgłoszeni wyrazili zgodę na pracę w 
Zespole. 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Zespół w składzie : Teresa Kocot, GraŜyna Strączek, Andrzej Światek, Danuta Walczak, 

Leszek Lasota. 
- Kto z Państwa Radnych jest za takim składem Zespołu? 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 19 radnych, bez S. Święcha/ 
 
19  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych  wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Projekt Nr 17  w sprawie zatwierdzenia taryf za dostarczoną wodę i odprowadzenie ścieków 

pobieranych przez Zakład InŜynierii Komunalnej w Czeladzi. 
 
Robert Szczupider  - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- przedstawia  projekt uchwały – w załączeniu. 
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Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Przeczytam końcowy wniosek Komisji kontrolujących taryfy: Stwierdzone podczas kontroli 

uchybienia i drobne błędy rachunkowe nie mają znaczącego wpływu na poziom planowanych 
taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków za okres maj 2004 – kwiecień 
2005 opłat za wodę i ścieki. Tu następują podpisy kontrolujących.  Podczas komisji 
zaproponowałem zmiany, ale powiedziałem, Ŝe moŜemy się nad tym zastanowić. Mówiłem o 
tym, Ŝe zrobimy dopłatę, która będzie warunkowa. I okazało się, Ŝe taka uchwała była uchylona 
i wprowadzono stawki maksymalne. Myśmy to sprawdzali. Dlatego od wczoraj wspólnie z 
Panią księgową pracowaliśmy nad treścią uchwały i w końcu zaproponowaliśmy takie stawki, w 
których ewentualna dopłata mieści się w ramach nadwyŜki budŜetowej. Ale, jeŜeli byśmy to 
uchwalili obligatoryjnie musielibyśmy dopłacać ZIK-owi proponuję, aby ten zapis skreślić. 

 
Andrzej Krugły    - Radny  
 
- Na Komisji obiecał Pan obniŜyć stawki. Gdy zapytałem co z opłatami za liczniki, to Pan kluczył. 

Proszę odpowiadać konkretnie na pytania, a nie kluczyć. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Była jeszcze warunkowa część uchwały. Ja się Pana zapytam – Czy chce mieć Pan stawkę 

4,07 zł, czy niŜszą? Bo jeŜeli che mieć Pan 4,07 zł moŜemy przyjąć uchwałę, którą ja 
zaproponowałem na Komisji, tylko Ŝe ona zostanie uchylona i wtedy będzie przyjęta stawka 
4,07 zł. 

 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Oczekuję, Ŝe Pan Burmistrz przekaŜe pełny protokół kontroli wewnętrznej.  
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Kontrola była przeprowadzona równieŜ przez Komisję Rewizyjną. KaŜdy miał prawo 

kontrolować, równieŜ Komisja Finansowa. Protokół ten ma 30 stron, nie będę tego teraz czytał. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Proponuję 15 minut przerwy na zapoznanie się z tym protokołem. 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Proponuję, aby zostały odczytane wnioski z kontroli przeprowadzonej przez Komisje 

Rewizyjną, a potem zrobimy ewentualnie przerwę. 
 
- omawia  protokół z kontroli wydatkowania środków budŜetowych w Zakładzie InŜynierii 

Komunalnej w 2003 r. wraz z wnioskami Komisji – protokół w załączeniu. 
 
Marian Kita   - Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- W tym temacie  nie powinniśmy się cieszyć, Ŝe niewiele podnosi się cena wody. Powinniśmy 

wrócić do tego co było. Nie mówię tu o marnotrawstwie wody, ale mówię o tym, Ŝeby ludzie z 
powrotem zaczęli się myć. Coraz więcej mamy brudnych dzieci, coraz więcej wszawicy, coraz 
więcej róŜnych zarazków na rękach. Spada nam diametralnie zuŜycie wody. Nie mogę 
powiedzieć o ile procent spadło w ostatnich 10 latach, ale to widać na kaŜdym kroku. W 
momencie kiedy spada ilość wody części stałe zostają to automatycznie cena wody musi iść 
do góry. Tu musi być zachowana taka równowaga, Ŝeby z jednej strony społeczeństwo było 
czyste, a drugiej, Ŝeby ludzi było stać na korzystanie z wody w odpowiednich ilościach. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Proszę o 5 minut przerwy. 
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Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Cały czas jakieś nieporozumienie wisi nam tutaj w powietrzu. W art. 24 Ustawy o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków jest napisane, Ŝe taryfy podlegają 
zatwierdzeniu w drodze uchwały rady gminy. Przedsiębiorstwo wodociągowo – kanalizacyjne w 
terminie 70 dni przed planowaną datą wejścia taryf w Ŝycie przedstawia radzie gminy wniosek 
o ich zatwierdzenie. Rada gminy zatwierdza taryfy w terminie 45 dni od dnia złoŜenia wniosku. 
Do wniosku przedsiębiorstwo dołącza szczegółową kalkulację cen i stawek opłat oraz 
aktualnych danych, o których mowa w art. 21 ust. 1. Zarząd gminy, Burmistrz sprawdza, czy 
taryfy i dane zostały opracowane zgodnie z przepisami ustawy i weryfikuje koszty, o których 
mowa w art. 20 ust. 4 pkt. 1 pod względem szerokości ich podnoszenia. Ja to zrobiłem.  Rada 
gminy moŜe podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej z wybranych lub wszystkich grup taryfowych. 
Dopłaty gmina przekazuje przedsiębiorstwu wodociągowo – kanalizacyjnemu. JeŜeli taka 
dopłata zostanie uchwalona będziemy musieli przekazać pieniądze. Przedsiębiorstwo ogłasza 
zatwierdzone taryfy w miejscowej prasie lub w sposób zwyczajowo przyjęty w terminie 7 dni od 
dnia przyjęcia uchwały. JeŜeli rada gminy nie podejmuje uchwały w terminie 45 dni wchodzą 
one w Ŝycie w okresie 70 dni od dnia złoŜenia wniosku o zatwierdzenie taryf. 
Przeanalizowaliśmy to wszystko jeszcze raz. MoŜemy sobie pozwolić na taki upust i myślę, Ŝe 
to co powiedział Pan Gawroński na Komisji, Ŝe jest szansa Ŝe te pieniądze zostaną 
wygospodarowane. Na te teŜ pieniądze, w razie potrzeby, mamy teŜ pokrycie w wolnych 
środkach. JeŜeli rada przyjmie tą moją propozycje, to będą opłaty niŜsze, jeŜeli nie będą 
wyŜsze. Wykorzystajcie Państwo przerwę i zastanówcie się jak będziecie głosować. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Proponuję, aby przed przerwą zrobić jeszcze krótką analizę tego. Przygotowałem taką analizę. 

Gdybyśmy pozostawili grupę I na poziomie roku ubiegłego, grupę z której korzysta najwięcej 
osób, to musielibyśmy dopłacić 13.412 zł. Dla kogoś kto zuŜywa 3 metry sześcienne wody na 
miesiąc byłaby to podwyŜka rzędu 23%.  Wynagrodzenia działu zbytu i obsługi klienta w skali 
roku to kwota 208.208,97 zł. Dzieląc to na 12 miesięcy otrzymujemy kwotę 17.350,00 zł. Dział 
zbytu zatrudnia 9 pracowników. Mogłoby z tego wynikać, Ŝe samymi taryfami pokrywamy płace 
działu zbytu. Przyjęliśmy koszt legalizacji na rok bieŜący 43,97 zł. Legalizacja odbywa się co 5 
lat., czyli koszt legalizacji jednego wodomierza wynosi 219,85 zł, czyli 43,97 x 5. W Bytomiu 
legalizacja licznika kosztuje 39 zł. Spółdzielnia Mieszkaniowa „SATURN”  za legalizacje 
wodomierza liczy 0,90 zł od sztuki licznika miesięcznie, czyli rocznie 10,80 zł, co w skali 5 lat 
stanowi kwotę 54 zł. Gdybyśmy taka kwotę przyjęli rocznie , to byłby to koszt 24,43 płacy  
pracowników działu zbytu i 10,80 zł roczny koszt legalizacji jednego licznika z 3.100 liczników. 
Ten koszt wynosiłby 111.088 zł. Dzieląc to przez ilość liczników i 12 miesięcy, wychodzi taryfa 
opłaty stałej w I grupie na poziomie 2,94 zł miesięcznie. Gdyby natomiast przyjąć proponowaną 
kwotę legalizacji 43,97 zł, przy całkowitym koszcie 54 zł to naleŜy przyjąć, Ŝe zalegalizowanych 
będzie 2.567 liczników. W ubiegłym roku zalegalizowano 700 liczników. Tak to przyjąłem, ale 
liczyłem na to, Ŝe Komisja Finansowa się tym zajmie. 

 
Władysław Oczkowicz   - Radny  
 
- Myślę, Ŝe z tej wypowiedzi powinny wyniknąć jakieś wnioski. 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Ja nie mogę stawiać wniosków, ja to przemyślałem jako radny.  
- Na temat wody na postawie kontroli. Gdyby przyjąć koszty z tabeli Nr 7 to jeden metr 

sześcienny powinien kosztować ok. 3,70 zł. Z kolei z pisma, które otrzymała Komisja 
Finansowa wynika, Ŝe 1 metr sześcienny powinien kosztować 3,74 zł. RóŜnica między tymi 
dwoma pozycjami jest ponad 56.000 zł. Dodając do wykonania z roku 2003 zwiększone plany 
sprzedaŜy o 43.692 metry sześcienne, to koszt zakupu wody w tabeli załącznika Nr 1 tego 
właśnie pisma powinien wynosić nie 1.134.263 zł, tylko 831.500 zł. Mówimy o tym samym 
procentowym udziale wody ze źródeł, który został wykonany w roku 2003. Jest to róŜnica 
302.763 zł. Suma kosztów powinna wynosić 3.295.598 zł. Łączny koszt  4.499.238 zł. 
Doliczając do tej kwoty 1.009.000 zł na inwestycje ogólny koszt zaopatrzenia w wodę wyniósłby 
5.508.998 zł. Wzrost kosztów w stosunku do wykonania roku 2003  byłby w granicach 80.000 
zł. Gdybyśmy zachowali proporcje roku 2003 w zakupie wody, wówczas cena 1 metra 



 29 

sześciennego dla odbiorców wyniosłaby 3,55 zł, ale juŜ bez opłaty abonamentowej. Tabela Nr 
5 – gdybyśmy przyjęli opłatę abonamentową zaproponowaną – wygląda tak: Dostarczona 
woda na rok wynosi 1.552.096 zł na rok. Cena w przeliczeniu na 1 metr sześcienny 3,36 zł. 
Opłata zmienna na rok 5.215.032 zł.  Opłata stała na rok 301.832 zł. I wtedy uzyskalibyśmy tą 
kwotę, którą przedstawiłem 5.516.864 zł. Wtedy woda powinna kosztować 3,55 zł. Jest to moje 
wyliczenie. 

- Ścieki. Planowane odprowadzenie to 1.149.609 metrów sześciennych na rok. W ubiegłym roku 
to było 1.145.795  metrów sześciennych. Nawiązując do roku ubiegłego odprowadzilibyśmy 
175.713 metrów do Sosnowca, o 4000 mniej  i 662.649 do Katowic. Mierząc to przez cenę tych 
ścieków  wychodzi kwota 1.755.049,20 zł. Natomiast kwota planowana wynosi 2.440.872 zł. 
RóŜnica wynosi 685.822,80 zł. Cena 1 metra sześciennego ścieków wyliczona została na 
poziomie 3,57 zł, a gdyby wziąć pod uwagę to co powiedziałem wcześniej wyniosłaby ona 
3,474 zł. 

 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Pan Radny przytoczył nam wiele liczb, ale podejrzewam, Ŝe nie rozjaśnił nam tego nad czym 

mamy głosować. Do mnie bardziej przemawia wcześniejsza wypowiedź Radnego Kity, który 
dał przykład odbiorcy zuŜywającego np. 3 metry. Po kosztach zakupu byłoby to 10,68 zł. 
Ubiegłoroczna opłata stała wynosiła 3 zł, tegoroczna 5,70 zł, czyli róŜnica jest 2,70 zł., czyli 
dałoby to wzrost  opłaty abonamentowej w stosunku do kosztów zakupu 3 metrów ok. 30%. 
Jest to wzrost ogromny przy odbiorcy 3 metrów sześciennych wody. Przekładając to na rodzinę 
zuŜywającą 10 metrów wody jest to wzrost o 10% przy tej opłacie abonamentowej. Wydaje mi 
się, Ŝe tu jest klucz do obniŜania czegoś. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Przeciętne zuŜycie to jest 5 metrów. Cieszę się, Ŝe Pan Radny Gawroński tak wnikliwie 

przeanalizował ten temat, tylko wielka szkoda, Ŝe nie ma to odbicia w protokole Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna poszła na kontrolę, aby sprawdzić taryfy, a nie wspomniał Pan 
o taryfach.  

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Ja kilkakrotnie powtarzałem, Ŝe Komisja Rewizyjna nie kontrolowała taryf. Kontrolowała 

wykonanie budŜetu za rok 2003. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- JuŜ rok temu, jako jeden z nielicznych, proponowałem, abyśmy przyjęli uchwałę o dopłatach. 

Rada tego nie przyjęła, ale wtedy powiedzieliśmy sobie, Ŝe ustalamy taryfy na 2 lata. JeŜeli ja 
przy ustalaniu budŜetu zauwaŜyłem, Ŝe zwiększają się koszty ZIK-u mówiłem, Ŝe coś tu nie 
gra. Uzyskałem odpowiedź, Ŝe to nie jest ten termin. Na Komisji Finansowo  - BudŜetowej 
padła sugestia niektórych radnych, aby to przekazać do Komisji Rewizyjnej. Musimy sobie 
powiedzieć, Ŝe prawdopodobnie powtórzy się sytuacja z ubiegłego roku. Na Komisji Finansowo 
– BudŜetowej Pan Burmistrz odmówił mi przedstawienia protokołu kontroli wewnętrznej. śeby 
rada mogła podjąć uchwałę musi wiedzieć, Panie Burmistrzu, czy planowane koszty są 
przyjęte w sposób właściwy. Proponuję jeszcze raz, abyśmy mogli zapoznać się z tym 
protokołem kontroli. W roku ubiegłym  mimo niŜszej taryfy mieliśmy koszty przyjęte o 100.000 
zł więcej. JeŜeli więc przyjmiemy, Ŝe zapotrzebowanie będzie niŜsze o 55.000 metrów 
sześciennych, to  jest właśnie tam kwota. Tak samo sytuacja wygląda ze ściekami. W związku 
z tym składam wniosek i proszę Pana Burmistrza o pozostawienie starych taryf. Proszę 
zwrócić jeszcze uwagę na opłaty grupy III. Tam następuje szok. Dotyczy to wszystkich 
mieszkańców w blokach. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- PoniewaŜ co poniektórzy Radni czekają na protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli taryf, ja kilka 

dni temu to sprostowałem. Powiedziałem, Ŝe Komisja nie będzie się zajmowała zasadnością 
proponowanych taryf. 
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Robert Szczupider  - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- Grupa III to są odbiorcy, którzy maja wodomierze Ø 60 do 100. Te wodomierze dotyczą bardzo 

duŜych obiektów. To są równieŜ zakłady przemysłowe. W budynkach wielorodzinnych, np. na 
ul. Ogrodowej są wodomierze góra ø 80, a w przewaŜającej wielkości ø 65. Ta stawka, o której 
mówimy dotyczy wodomierza głównego, czyli np. 300 mieszkań. W tej cenie uwzględniliśmy 
wszystkie niezbędne przychody, co jest określone równieŜ w ustawie o rachunkowości, jak i w 
ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę. To są koszty, które znajdują odbicie w zapisach 
księgowych i to było przedmiotem kontroli Komisji Rewizyjnej. Stwierdzono, Ŝe Ŝadnych 
naduŜyć nie ma.  

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Wprost przeciwnie. 
 
Robert Szczupider  - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- Mam kilka rozstrzygnięć NSA w kwestii ustalania taryf i kompetencji rady. Niestety nie 

zabrałem tego dziś. Nie chciałbym, Ŝebyście Państwo mnie źle zrozumieli, ale wyraźnie 
Naczelny Sąd Administracyjny określa jakie są kompetencje rady. Rada nie ma prawa 
ingerować w te koszty na zasadzie takiej , Ŝe to moŜna uwzględnić, a tego nie. Jest to 
określone ustawą, Ŝe są to koszty roku poprzedniego powiększone o wskaźniki inflacyjne i 
przewidywany efekt np. z tytułu zwiększenia ilości wody, czy planowanych wzrostów innych 
nośników, np. energii elektrycznej, czy teŜ innych kosztów w ogóle. PrzecieŜ Pani Skarbnik tak 
samo postępuje. Nie ma innej moŜliwości tworzenia planów przyszłościowych. I powiedzmy 
sobie jeszcze jedna rzecz. Jeśli mówimy o taryfach, opłatach abonamentowych, gdyby 
teoretycznie zrezygnować z tej opłaty abonamentowej to ona musi się znaleźć w opłacie, ale 
wtedy wracamy znów do punktu wyjścia, czyli dyskusji sprzed roku. Jest faktycznie tak jak było 
mówione, Ŝe  odbiorcę który zuŜycie 3 metry sześcienne, metr wody będzie kosztował więcej 
niŜ tego, który zuŜyje 50 metrów. Ale weźmy pod uwagę to, Ŝe naszym zasadnie jest utrzymać 
to w sprawności technicznej. Proszę wziąć pod uwagę równieŜ koszty eksploatacyjne, 
legalizacji wodomierzy wynikające z kosztów księgowych. 

 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
-  Ogłaszam przerwę. 
 
 
PRZERWA 
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Wznawiam obrady po przerwie. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos w sprawie 

taryf. 
 
Teresa Kosmala  - Radna  
 
- Nie zrozumiałam, z czego wynikają te obniŜki według projektu, który nam dostarczono dzisiaj. 

Gdzie mamy szukać tych pozycji, które trzeba skreślić, aby to nam się zbilansowały przychody 
z kosztami. 

 
Robert Szczupider  - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- Jeśli opłaty nie będzie na takim poziomie, to automatycznie nie moŜemy mówić o realizacji 

inwestycji na zaplanowanym poziomie. Wartości liczbowe w tabeli do projekcie się nie zmieniły. 
 
 
 
 



 31 

Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- W imieniu klubów radnych jednego i drugiego sojuszu prosiłbym Pana Burmistrza o 

wprowadzenie jednej autopoprawki o obniŜeniu stałej opłaty abonamentowej na wodzie w 
grupie I do starego poziomu 3 zł. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Koszt dla budŜetu to byłoby ok. 8.700 zł miesięcznie. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Chciałem zapytać o grupę III. Jakie to przyniesie skutki  mieszkańcom. Jak ktoś będzie się o to 

pytał to powiedzcie Ŝeście taką taryfę klepnęli. Ja jestem temu przeciwny. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Powiemy jak będzie taka potrzeba. 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Proponuję zakończyć dyskusję. 
 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Chciałbym prosić, aby przed głosowaniem odczytać projekt uchwały.  
 
Robert Szczupider  - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- przedstawia  projekt uchwały z poprawkami – w załączeniu. 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy do takiej propozycji uchwały są jeszcze jakieś pytania? 
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały o treści przedstawionej przed chwilą? 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 20 radnych/ 

 19  radnych głosowało za 
   1  głos przeciw  
   0  radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała  została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Projekt Nr 18 w sprawie  uchylenia Uchwały Nr XI/72/03 Rady Miejskiej w Czeladzi z dnia 12 

czerwca 2003 r. w sprawie zmiany Statutu Komunikacyjnego Związku Komunalnego GOP w 
Katowicach. 

 
- Czy są pytania? 
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
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GŁOSOWANIE /obecnych 20 radnych/ 

20  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw 
  0 radnych  wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz   –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do podpunktu Nr 19 w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Czeladzi do wydawania decyzji administracyjnych. 
 
- Czy do tego projektu uchwały są jakieś pytania? 
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 20 radnych/ 

20  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw 
  0 radnych wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
- Podpunkt 20 w sprawie sprzedaŜy części działki nr 45, k. m. 57 połoŜonej przy ul. Ks. Skorupki 

w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń  - Kierownik Wydziału Urbanistyki I Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Jest to działka dzierŜawiona przez Pana Ryszarda Komendę, zamieszkałego przy ul. Ks. 

Skorupki 45, tj. w tym budynku. DzierŜawca zobowiązał się do pokrycia kosztów związanych z 
podziałem działki. Cała działka ma powierzchnie 970 m. kw., a to będzie ok. połowy. 

 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są jakieś pytania? 
 
- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 19 radnych, bez W. Oczkowicza/ 

19  radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych  wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Podpunkt 21 w sprawie zmiany uchwały nr L/348/02 Rady Miejskiej w Czeladzi z dnia 27 

czerwca 1992 r. w sprawie zasad gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy oraz 
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kryteriów wyboru osób, z którymi umowy najmu powinny być zawierane w pierwszej kolejności 
/ z późniejszymi zmianami/. 

 
 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- śycie wymusiło zmiany w stosunku do uchwały pierwotnej. Chodziło nam o to, aby 

skomasować wszystkie listy oczekujących na mieszkania. W przygotowaniu projektu uchwały 
uczestniczyła Społeczna Komisja Mieszkaniowa. Projekt jest suma doświadczeń członków 
Komisji i pracowników ZBK podczas półtorarocznej pracy w Komisji. Komisja pozytywnie 
ocenia projekt uchwały.  

 
Zofia Baza ńska  - Radna  
 
- W jakiej kolejności pojawia się nazwiska na tej wspólnej liście? 
 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Sami tej listy nie zrobimy. Jest Komisja Mieszkaniowa ona musi to zweryfikować. Komisja 

wypracuje metodę. 
 
Marek Mrozowski  -  Burmistrz  Miasta  
 
- Ideą tej jednej listy jest to, Ŝe, poprzez długi okres oczekiwania,  ludzie którzy są na liście na 

miejscu nr 1 i chcą uzyskać lokal socjalny, a w międzyczasie znajdują pracę, ale na liście są 
dalej. Po prostu będą musieli spełniać kryterium o jakie mieszkanie w tym momencie się 
starają. Mogą odmówić i wtedy zostają na liście w tej grupie oczekujących, natomiast chodzi o 
to, Ŝeby wybór mieszkania następował wtedy, kiedy dana osoba jest blisko przydziału. Wtedy 
zadeklaruje jakiego lokalu potrzebuje. Chodzi o to, aŜeby nie było przechodzenia z listy na listę.  

 
Andrzej Krugły    - Radny  
 
- Bulwersuje mnie fakt literki „p”, czyli przyspieszenia. Często ktoś z dalszego miejsca na liście 

otrzymuje wcześniej mieszkanie, bo ma obok nazwiska literkę „p”. JeŜeli ktoś z mieszkańców  
zwróci się o wyjaśnienie to proszę mu wytłumaczyć, dlaczego Pan Kowalski awansował o 49 
pozycji na liście.  

 
Jerzy Rebeta   - Radny  
 
- JuŜ kilkakrotnie przekazywałem prośbę Pana Marka Tomaszewskiego, który mieszka w 

schronisku dla bezdomnych w Łagiszy. Czy istnieje jakaś szansa, aby ten człowiek otrzymał 
mieszkanie? 

 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Trzeba wziąć pod uwagę, Ŝe o przyspieszenie pisze wielu ludzi. Ten Pan nie jest jeden. Drugi 

mieszka np. na działkach, trzeciego bije Ŝona i który z nich ma dostać mieszkanie? 
 
Teresa Kosmala  - Radna  
 
- Chciałam zapytać, czy my mamy dzielnice wyznaczone w granicach. MoŜe powinniśmy 

wymienić tu te ulice. 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- JeŜeli gmina nie ma mieszkań socjalnych czy komunalnych i w takiej sytuacji ktoś wynajmie 

sobie mieszkanie, to czy gminą zwraca koszty wynajmu? 
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Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Nie ma takiej moŜliwości prawnej. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Jestem członkiem Społecznej Komisji Mieszkaniowej. Widzę, Ŝe są wątpliwości do treści 

uchwały. W projekcie określony zasady, kiedy obywatel moŜe starać się o mieszkanie socjalne 
i kiedy ono mu przysługuje. Jest to zgodne z ustawą o pomocy społecznej, która mówi Ŝe 
dodatek mieszkaniowy przysługuje  osobie samotnej do 900 zł dochodu. Teraz pozostaje 
pytanie, czy próg ustalić zgodnie z ustawą, czy niŜej, aby tych uprawnionych było trochę mniej. 
W ustawie o pomocy społecznej jest odniesienie do najniŜszej emerytury, czyli do 560 zł, a my 
odnosimy się do najniŜszej płacy, tj. 824 zł. Chodzi o to, aby ta terminologia była zbieŜna. 
Stawiam wniosek, aby odnieść się do najniŜszej emerytury, ale pozostaje pytanie jaki to ma 
być procent tej emerytury? 110%, 120%, a moŜe 130%. Proponuję nie kończyć dyskusji, bo za 
pół roku znowu się spotkamy, kiedy najbiedniejsi mieszkańcy dowiedzą się, Ŝe nie mogą 
dostać mieszkania, bo jedne ma 60 zł na miesiąc, a drugi 800 zł i te ma prawo do mieszkania.  

 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- W którym punkcie projektu mam wpisać Pana wniosek? 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- § 3 litera a – 110% najniŜszej emerytury. Do takich dochodów człowiek moŜe ubiegać się o 

lokal socjalny. Dlatego proponuję to, aby było to zgodne z ustawą o pomocy społecznej, a 
jedną z form pomocy społecznej są dodatki mieszkaniowe, które odnoszą się do najniŜszej 
emerytury, który przysługuje jeŜeli osoba ma dochody nie wyŜsze niŜ 160% najniŜszej 
emerytury. 

 
Maciej Bednarczyk  - Dyrektor Zakładu Budynków Komu nalnych  
 
- Trochę tego wszystkiego nie rozumiem. Komisja Mieszkaniowa pozytywnie zaopiniowała taki 

projekt uchwały. Takie pismo do mnie dotarło. W tej Komisji jest równieŜ Pan Świątek. 
Rozumiem, Ŝe to moŜe być Pana Radnego odrębne zdanie, ale Komisja wypracowała taki 
projekt uchwały. 

 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Tutaj w tym projekcie uchwały pisze, Ŝe kryterium dochodowe ustala się na podstawie 

rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie minimalnego wynagrodzenia za pracę za dany rok 
ogłaszanego w Dzienniku Ustaw. Czy Pan Andrzej ma na myśli, abyśmy nie liczyli się z tym 
rozporządzeniem? Nie bardzo mogę to skojarzyć z ta najniŜszą emeryturą. 

 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- JeŜeli mówimy o najniŜszym wynagrodzeniu, to ustala to Minister w tym rozporządzeniu. 

Natomiast przy najniŜszej emeryturze będziemy odwoływać się do Prezesa ZUS-u. 
Zastanówmy się podejmując tą uchwałę, abyśmy widzieli tego skutki. 

 
Marian Kita   - Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Zaczynamy rozmieniać na drobne ten projekt uchwały. Trzeba przejść do konkretów. JeŜeli 

ktoś ma pieniądze to buduje się w Malinowicach, jeŜeli ma średnie pieniądze to mieszka w 
zasobach spółdzielczych, jeŜeli ma najmniejsze pieniądze to mieszka w domach komunalnych. 
Ci, którzy nie mają to niestety mieszkają w domach socjalnych. Oby ich nie było w ogóle. Czy 
to jest 600, czy 700, czy 800 zł to w dalszym ciągu jest bieda. Tu nie ma nad czym 
dyskutować. Składam wniosek o przyjęcie projektu uchwały w obecnym kształcie. 
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Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa jest za przyjęciem wniosku zgłoszonego przez Radnego Andrzeja Świątka, czyli 

Ŝe kryterium dochodowym nie ma być najniŜsze wynagrodzenie za pracę, ale najniŜsza 
emerytura? 

 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 18 radnych, bez D. J. Rebeta i W. Oczkowicza/ 

     1 radny głosowało za 
  12   głosów przeciw  
    5  radnych  wstrzymało  się od głosu   
 
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  wniosek nie  został  przez  Rad ę  przyj ęty. 
 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Chciałem tylko powiedzieć, Ŝe jeŜeli przyjmiemy ten projekt to  podań o przyspieszenie będzie 

coraz więcej.  
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa Radnych jest za projektu uchwały w kształcie przedstawionym przez Dyrektora 

Zakładu  Budynków Komunalnych? 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 18 radnych, bez W. Oczkowicza, J. Rebety/ 

  15  radnych głosowało za 
    0  głosów przeciw  
    3 radnych  wstrzymało  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała    została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do podpunktu 22 w sprawie przejęcia nieruchomości przy ul. Szpitalnej w 

Czeladzi – działki nr 227/3 k. m. 13 w drodze darowizny. 
 
-  Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania?  
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Działka ta była Skarbu Państwa. W momencie kiedy rozpoczęliśmy procedurę powiat się 

uwłaszczył.  
 
Gątkiewicz Janusz  –  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem nieruchomości? 
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GŁOSOWANIE /obecnych 18 radnych, bez W. Oczkowicza, Z. Bazańskiej/ 

 17  radnych głosowało za 
   0 głosów  przeciw  
   1 radny  wstrzymał  się od głosu   
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam,  Ŝe  uchwała  została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do podpunktu 23 w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
-  Czy są jakieś pytania? 
 
Urszula Polak – Wałek  - Skarbnik Miasta  
 
- Pierwsza uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu w wysokości 600.000 zł z przeznaczeniem 

na sfinansowanie wydatków nie znajdujących pokrycia w dochodach. Związane jest to z 
modernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 7. Jest to ujęte w projekcie budŜetu. 
Zatwierdzone przez Państwa.   

 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
 - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały?  
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 18 radnych, bez W. Oczkowicza i Z. Bazańskiej/ 

18 radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych  wstrzymało  się od głosu  
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe  uchwała  została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy  do podpunktu 24 w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

 
Urszula Polak – Wałek  - Skarbnik Miasta  

 
- Następna uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu jest związana  z wcześniej dokonaną 

zmianą w budŜecie, a dotyczy zadania: zmiana sposobu ogrzewania i modernizacja 
Gimnazjum Nr 1 i Szkoły Podstawowej Nr 2.Chodzi o zaciągnięcie kredytu długoterminowego 
w wysokości 361.316 zł. 
 

 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są jakieś pytania? 
 
- Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały? 
 
 
GŁOSOWANIE /obecnych 18 radnych, bez W. Oczkowicza, Z. Bazańskiej/ 

18 radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych  wstrzymało się od głosu  
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Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe  uchwała  została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
- Przechodzimy do podpunktu 25 w sprawie zaciągnięcia poŜyczki. 
 
Urszula Polak – Wałek  -  Skarbnik Miasta  
 
- Uchwała dotyczy poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w wysokości 992.062 zł. Podejmując tą uchwałę jednocześnie uchylamy tę 
wcześniejszą na kwotę 1.600.000 zł.  

 
 
Janusz G ątkiewicz - Przewodnicz ący rady Miejskiej  
 
- Czy są jakieś pytania? 
 
- Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały z tymi poprawkami o nie wyraŜeniu zgody? 
 

 

GŁOSOWANIE /obecnych 18 radnych, bez W. Oczkowicza i Z. Bazańskiej/ 

18 radnych głosowało za 
  0 głosów przeciw  
  0 radnych  wstrzymało się od głosu  
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe  uchwała   została  przez  Rad ę  podj ęta. 
 
 
 
 

pkt. 8– porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do punktu 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza Miasta  
 
- Radna Kluk – Festiwal AVE MARIA. W tym roku chcemy nieco rozszerzyć formułę festiwalu. 

Na mocy porozumienia ze Starostą Będzińskim i Prezydentem Miasta Będzina festiwal będzie 
organizowany wspólnie, aczkolwiek główne koncerty odbywać się będą w Czeladzi. Na dzień 
dzisiejszy wynika, Ŝe jeden koncert będzie w Będzinie i trzy koncerty w Czeladzi. Ale to się 
moŜe jeszcze zmienić, bo kilka dni temu zadzwonił do mnie przewodniczący fundacji Jana 
Kiepury z Sosnowca  i wyraził chęć, aby jeden z koncertów odbył się równieŜ w Sosnowcu. 
Maja na to środki, chcieliby się dołoŜyć. Muszę skonsultować tę propozycję z Dyrektorem 
Artystycznym festiwalu – Sławomirem Pietrasem i innymi organizatorami. Co do programu – 
odpowiedzialnym za to jest Pan Sławomir Pietras, który jest człowiekiem niezwykle zajętym, 
koncepcje cały czas jeszcze się zmieniają, tak Ŝe dzisiaj jeszcze trudno mówić o szczegółach. 
Na pewno będzie Turniej Tenorów, występ chóru prawosławnego. Festiwal  odbędzie się w 
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dniach 14 – 16 maja br. w naszym kościele, a jak to będzie w innych miastach, to się jeszcze 
okaŜe. 

- Radna Kosmala – sprzedaŜ piwa w kubkach przy ul. Katowickiej. Staramy się szybko 
reagować na takie sygnały. W okresie Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy udało nam się 
złapać na sprzedaŜy piwa nieletnim tutaj na ul. Katowickiej w pobliŜu urzędu. Rozpoczęła się 
juŜ procedura odbierania koncesji. Prosimy, aby osoby które o tym procederze wiedzą zgłosiły 
się, bo wtedy będzie nam łatwiej zrobić z tym porządek. My wyślemy tam patrole i uczulimy 
sprzedających. 

- Osoby bezdomne. Reagujemy tu na wszystkie sygnały. 18 lutego do Komendy StraŜy Miejskiej 
zgłoszono telefonicznie z ADM Osiedla Musiała interwencja dotycząca przebywania w piwnicy 
bloku Nr 8 osoby bezdomnej. To była jedyna informacja, która wpłynęła w tym względzie do 
StraŜy Miejskiej. Nie stwierdzono tam przebywania bezdomnego. Albo sygnał był za późno, 
albo ta osoba dowiedziała się, Ŝe przyjedziemy. Prosiłbym o zgłaszanie takich sygnałów. 

- Schody przy Przedszkolu Nr 5 – Teraz w okresie wiosennym chcielibyśmy te schody 
doprowadzić do odpowiedniego stanu. 

- Parkiet w Gimnazjum. Oglądałem ten parkiet. Na razie o wymianie nie ma mowy, bo parkiet 
jest w dobrym stanie , moŜna zrobić przekładkę klepek. Muszę się zorientować ile by to 
kosztowało i czy mamy środki na ten cel. JeŜeli będzie to moŜliwe finansowo zrobimy to w 
okresie wakacji.  

- Posterunek policji na Dziekana. Na połączonej Komisji Oświaty i Zdrowia była na ten temat 
mowa. Pan Komendant prowadzi negocjacje ze spółdzielnią o przejęcie takiego lokalu. 
Wymaga to jednak pewnego przygotowania. Rozpatrywane są róŜne lokalizacje. Policja 
chciałaby mieć jeszcze jeden taki lokal po drugiej stronie. Ja uwaŜam, Ŝe tam powinien 
równieŜ dyŜurować straŜnik StraŜy Miejskiej. Powinny tam się równieŜ znaleźć pewne druki, 
które są do pobrania w urzędzie, tak aby nie zawsze była konieczność przyjeŜdŜania do nas. 
Będę wspomagał te zadania. 

 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Z informacji, które posiadam wiem, Ŝe Stowarzyszenie „Jestem z Tobą” dysponuje ciekawym 

lokalem na Osiedlu Dziekana w budynku Nr 5. Jest to lokal z węzłem sanitarnym. Zgodziło się 
w terminach uzgodnionych z policją udostępnić ten uŜytkowany lokal. Jest to lokal ok. 20 m. 
kw.  

 
Jerzy Rebeta   - Radny  
 
- JeŜeli juŜ mówimy to mówmy do końca, na jakich zasadach komendant chciałby korzystać z 

lokalu. Głównie chodzi o to, aby policja nie płaciła za wynajęcie lokalu. 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza Miasta  
 
- Ja teŜ słyszałem, Ŝe prowadzone są rozmowy ze stowarzyszeniem. Nie wiem na jakich 

zasadach stowarzyszenie korzysta z tego lokalu, jak jest odpłatność. Jednym z argumentów, 
jakiego uŜył komendant, jest to, Ŝe nie chciałby aby doprowadzić do dewastacji lokalu, bo nie 
zawsze będzie tam policja. Wiadomo, Ŝe takie obiekty mogą być róŜnie traktowane przez 
miejscowych chuliganów. W kaŜdym razie toczą się rozmowy, aby taki punkt uruchomić. 

- Teraz chciałbym przejść do pytań Radnego Powiatowego Eugeniusza Bliźnickiego. Co do 
polityki informacyjnej – to, Ŝe pisze się duŜo o Czeladzi, to dobrze, czy źle? To, Ŝe pisze się 
duŜo informacji takich, które nie są z dnia na dzień do wykonania to jest to wina dziennikarzy. 
Oni nie chcą słyszeć o informacjach, Ŝe jutro wymienimy lampę i pojutrze ta lampa będzie 
wymieniona i zadanie będzie wykonane. Oni chcą słyszeć o sprawach, które ich i mieszkańców 
zainteresują, choćby były one na razie tylko w planach. Zawsze robimy zastrzeŜenie, Ŝe to są 
tylko plany i nie wiadomo co z nich wyjdzie, ale jedno jest pewne - przekazujemy tylko te 
sprawy, w których toczą się juŜ jakieś działania. Dziennikarze róŜnie je potem przedstawiają. 
Popełniają szereg błędów w tym co im się mówi. Basen przy hali. Ten temat pojawia się bardzo 
często na sesji, pojawił się w oficjalnym programie inwestycyjnym Burmistrza, dzisiaj jest 
zapisany jako zadanie rezerwowe, ale to nie znaczy, Ŝe my w tym kierunku nic nie robimy. Jest 
juŜ wstępna koncepcja, ale kosztować ma ona ok. 11 mln zł. Znając finanse gminy zdajemy 
sobie sprawę, Ŝe zrealizowanie zadania o takim koszcie byłoby bardzo trudne. Pojawiły się 2 
firmy zajmujące się przygotowywaniem takich koncepcji budowy basenów i to o wiele tańszych. 
Zebrały od nas dane niezbędne do przygotowania takich koncepcji, na które czekamy, aby 
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dowiedzieć się o jakich kosztach będziemy mówić. RównieŜ mają bardzo ciekawe sposoby 
finansowania tego zadanie, które niekoniecznie muszą się opierać na naszych pieniądzach. 
Szerzej będziemy mówić o tym, kiedy będziemy mieć juŜ gotowe koncepcje. Ja wierzę, Ŝe to 
uda się zrealizować. Mimo, ze nie mamy kompletu dokumentów, wysłaliśmy do wojewody 
wniosek o dofinansowanie z odpowiednich funduszy. Nawet jeŜeli on zostanie odrzucony, 
waŜne jest to, Ŝe on się juŜ pojawił. Nawet jeŜeli okaŜe się, Ŝe ten projekt nie będzie zbyt drogi, 
w pewnym czasie zwrócimy się do Państwa o to, aby moŜna było ten projekt sfinansować, co 
jest podstawą do tego, aby szukać środków pomocowych zewnętrznych, a moŜna nawet do 
50% kosztów takiego basenu uzyskać. 

- OSTOJA i praca dla osób niepełnosprawnych. I znowu droga do realizacji tego zadania jest 
dosyć daleka, ale prace są prowadzone. Zgłosiło się do nas stowarzyszenie przyjaciół OSTOI, 
które tworzą rodzice osób przebywających w ośrodku, które wyraziło chęć utworzenia na bazie 
obiektów sąsiadujących utworzenie ośrodka, w którym mieszkańcy OSTOI mogliby pracować, 
rozwijać swoje zainteresowania. Konkretnie chodzi o szklarnie, które są w pobliŜu. Ich 
propozycja zbiegła się z szukaniem stowarzyszenia, które zajęłoby się utworzeniem Gminnego 
Centrum Integracji Społecznej, które jest powoływane przez wojewodę i na które wojewoda 
przekazuje środki. Tam moŜna realizować tzw. zatrudnienie socjalne, na które z kolei moŜna 
otrzymać środki z Wojewódzkiego Urzędu Pracy, uzyskując pieniądze na pomoc dla osób 
bezrobotnych.  Połączyliśmy te dwa cele: stowarzyszenia i nasze dotyczące osób długotrwale 
niepracujących, którzy mogliby wykonując pracę na rzecz Miasta być przywracani do 
społeczeństwa. Stowarzyszenie zwróciło się do nas o przyznanie siedziby na ul. Sikorskiego – 
tam gdzie kiedyś było stowarzyszenie emerytów oraz o bezpłatne uŜyczenie terenu, który jest 
wokół szklarni. Będziemy wspierać to stowarzyszenie. Mamy nawet pewne środki w budŜecie 
na wspieranie Gminnego Centrum Integracji Społecznej. To bardzo cenna inicjatywa i bardzo 
są tym zainteresowani dziennikarze. Idea jest taka, aby na bazie szklarni uprawiać kwiaty, 
które moglibyśmy wykorzystać na rabatkach naszego Miasta. Byłaby to moŜliwość rozwijania 
się pod względem zawodowym dla tych osób niepełnosprawnych. 

- Pojawi się równieŜ w prasie informacja na temat zagospodarowania BoŜechy pod cele 
rekreacyjno sportowe. Będziemy chcieli znaleźć inwestora, który tam zainwestuje. 

- Przedstawienie straŜników miejskich w prasie. Po to to zrobiliśmy, aby mieszkańcy ich poznali i 
wiedzieli do kogo ewentualnie się zwracać. We wszystkich spotkaniach Burmistrza z 
mieszkańcami straŜnicy brali udział i jeŜeli były do nich jakieś pytania, byli do dyspozycji.  

- Koszykówka. DuŜym zdumieniem przyjąłem pretensję do nas, jak gdybyśmy to my ściągnęli i 
uruchomili tą sekcję i teraz nie robili nic, aby jej pomóc. A prawda jest taka, co Pan doskonale 
wie, bo był Pan na jednym z pierwszych spotkań zespołu ludzi, którzy tworzyli Miejski Czeladzki 
Klub Sportowy, na którym wyraźnie powiedziałem do trenerów i zawodników, Ŝe my będziemy 
wspomagać młodzieŜ, a tej grupie moŜemy pomóc na tyle na ile jesteśmy w stanie. 
Wywiązujemy się z kaŜdego słowa do jakiego się zobowiązaliśmy. Być moŜe warte by to było 
przedmiotu obrad, bo ja nie mam juŜ siły powtarzać ciągle tego samego, Ŝe mam masę dobrej 
woli. Burmistrz jest za tą inicjatywą i chyba wszyscy, jak tu siedzimy ,chcielibyśmy aby ta II-
ligowa sekcja koszykówki działała w naszym mieście. Jest to coś cudownego, aby takie małe 
miasto miało taką druŜynę, tylko mimo tych wspaniałych chęci nie mamy na to pieniędzy. 
Mogliśmy zobowiązać się tylko do tego, z czego wywiązujemy się co do złotówki. Niestety, ale 
muszę jeszcze raz przypomnieć moje pierwsze spotkanie z trenerem SłuŜałkiem i Panem 
Marianem Kitą, którzy przyszli i powiedzieli: my chcemy, aby pomógł Pan nam utworzyć tę 
sekcję. Powiedziałem, Ŝe nie mogę, bo nie wiem ile to kosztuje. O pieniądze niech się Pan nie 
martwi, pieniądze będą od sponsorów, tylko musi ta druŜyna powstać, a jak ona powstanie, to 
wtedy przyjdą pieniądze – usłyszałem.  Wtedy powiedziałem, Ŝe jeŜeli pomoŜemy i wtedy 
zabraknie pieniędzy, to wtedy to wszystko odbije się na mnie, wszyscy powiedzą, Ŝe ja nie 
chcę dać pieniędzy. Niestety kończy się sezon i dziej się tak jak przewidywałem, Ŝe Pan trener 
mówi, czy druŜyna wystartuje to zaleŜy od Pana zastępcy Burmistrza I rady Miasta, bo na razie 
miasto daje nam tylko halę. Ja nie wiem, czy my nie jesteśmy czasem największym 
sponsorem. Mam tu wyliczenia ile wyłoŜyliśmy w 2003 roku na tą sekcję poprzez 
przekazywanie sali, zabezpieczenie ochrony, zabezpieczenie sprzątania, media. Wydaliśmy 
31.000 zł. Czy jakikolwiek  inny sponsor dał tyle co my? Nas na więcej nie stać. Pomagamy jak 
moŜemy w szukaniu sponsorów. Spotykamy się ze sponsorami, których proponował Pan 
trener, Pan Radny Kita. Jesteśmy na kaŜde skinienie, na kaŜde zawołanie. W rozmowach 
indywidualnych zawsze przewija się propozycja sponsoringu dla tej druŜyny. Mówienie o tym, 
Ŝeby budŜecie Miasta znaleźć 500.000 – 600.000 zł jest wprowadzaniem w błąd zawodników i 
trenera. MoŜemy pomóc oddając do dyspozycji halę, myślimy o kupieniu nawet w przyszłym 
roku takiego duŜego mikrobusu, którym zawodnicy mogliby jeździć na mecze, to jest wszystko 
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na co nas stać. MoŜe radni wypowiedzą się w tej kwestii, czy jest tak, Ŝe nie chcemy dać. 
KaŜdy chce dać, ale skąd wziąć te pieniądze. JeŜeli Pan Panie Marianie ma jakiś pomysł 
proszę go przedstawić. 

- Po co MOSiR? Myślę, Ŝe po to, po co jest we wszystkich miastach. MOSiR jest od 
gospodarowania obiektami i prowadzenia działalności rekreacyjnej dla dzieci, młodzieŜy i 
dorosłych mieszkańców naszego Miasta. U nas MOSiR zajął się sportem tylko dlatego, Ŝe 
upadł CKS. Ktoś te dzieci musiał przejąć. Ktoś musiał zgłosić te dzieci do rozgrywek. MOSiR 
nie jest do prowadzenia działalności klubowej. Pojawia się równieŜ pomysł poszukania 
pieniędzy w MOSiR-ze, bo MOSiR ma 800.000 zł. Ok. 350.000 zł to są media, utrzymanie, 
400.000 zł to są płace. To jest 4,5 etatu pracowników, którzy wykonują wszystkie prace 
remontowe na wszystkich obiektach sportowych. JeŜeli ich zwolnimy to trzeba to wszystko 
zlecić jakiejś firmie. 4 osoby sprzątają, 2 Panie księgowe, 1 kadrowa, dyrektor i 2 stróŜów. Na 
czym tu zaoszczędzić 500.000 zł, aby dać na klub? Ja jeszcze będę chciał znaleźć tam 
pieniądze na projekt na basen, czy budowę boiska przyszkolnego, a jak będziemy chcieli 
rozwijać sport młodzieŜowy, dodatkowe roczniki, to te pieniądze są za małe, a juŜ wydusiliśmy 
poprzez zmianę organizacji pracy 250.000 zł. Panie Marianie proszę, aby Pan wskazał skąd 
mamy wziąć rocznie 500.000 zł, gdyby awansowali do I ligi nawet 1.000.000 zł na działalność 
druŜyny? Sosnowiec, Chorzów, duŜe Miasta, a nie stać ich na dokładanie do druŜyn 
sportowych. 

 
Robert Szczupider   - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- Parkowanie przy Nowopogońskiej, przy MAXIMIE. Przy najbliŜszym objeździe Komisji Ładu i 

Bezpieczeństwa Drogowego spróbujemy ten temat jeszcze raz poruszyć, bo stawał on juŜ raz 
na komisji. 

- Przycinka drzew na ul. Mickiewicza i Spacerowej. Chciałbym, Ŝebyśmy  zastanowili się nad tym 
wspólnie. Zdania na temat przycinek drzew są podzielone. W wielu krajach, gdzie ekologia stoi 
na bardzo wysokim poziomie, przycina się tylko bardzo stare drzewa zagraŜające 
bezpieczeństwu. UwaŜam, Ŝe takie przycinanie do niczego nie prowadzi. W wielu miejscach 
przycina się bardzo radykalnie drzewa, tak Ŝe pozostaje ścięty pień. Moja propozycja jest taka, 
aby wykonać te radykalne cięcia i pozwolić tej roślinności odrosnąć. Ale chciałbym to tera 
uzgodnić, aby nie było zarzutów, Ŝe zostawili ścięte pnie. Te drzewa w ciągu jednego, góra 
dwóch sezonów są w stanie bardzo ładnie odrosnąć i wtedy moŜna je pielęgnować. Chciałbym 
uzyskać Państwa akceptację do tego pomysłu. 

 
Danuta Walczak   - Wiceprzewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
- Na Osiedlu Musiała tak były przycięte drzewa. Początkowo nie wyglądały za ciekawie, ale dziś 

puściły piękne nowe gałązki. Odrodziły się drzewa, które były bardzo zniszczone.  
- Słyszałam, Ŝe w niektórych miastach kupuje się specjalne zastrzyki do niszczenia larw 

kasztanów.  
 
Robert Szczupider   - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- Nie jestem fachowcem w tej dziadzinie, teŜ uczę się pewnych rzeczy. Jeśli taka będzie wola, 

będziemy takie działania podejmować. Jeśli Państwo tak uwaŜacie, zaciągniemy opinii 
fachowców, co z tym moŜna zrobić, ale musi być Państwa akceptacja. 

 
Teresa Kosmala  - Radna  
 
- Nie wiem, czy powinniśmy tak radykalnie przycinać drzewa. Tak moŜna przyciąć jedno drzewo, 

ale nie całą aleję. Tracimy  krajobraz, tracimy poczucie tego gdzie jesteśmy.  Powinniśmy 
wycinać te stare drzewa i zastępować je nowymi, bo za 10 – 20 lat  będzie nam brakować 
drzew. To jest metoda ogrodników stosowana przez architektów krajobrazu. 

 
Robert Szczupider   - Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
- Być moŜe, Ŝe tak jest, ale my cały czas mówimy o drzewach, które są w pasie drogowym. 
-  Kolejna sprawa. Zdewastowana wiata przystankowa na Józefowie, brak przejścia. Musimy się 

tym zająć. 
- Reymonta, Cmentarna – nieprzejezdna. Spróbujemy coś z tym zrobić. 
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- Punkty świetlne – Kościuszki – prawa strona, przy Granicznej. JeŜeli jest to punkt zasilany z 
sieci miejskiej to oczywiście zrobimy. Zobaczymy czy jest to większa inwestycja, czy tylko 
kwestia wymiany Ŝarówki. 

-  Park - ul. Kościuszki, 3 kwietnia, Mickiewicza. Uporządkujemy, ale póki co mam 4 
pracowników na oczyszczanie Miasta. 

- Wycinka drzew na ul. Katowickiej. Oczywiście zajmiemy się tym tematem, ale chciałbym 
abyście mieli Państwo świadomość tego, Ŝe mamy ograniczone środki finansowe. 

- Alfred. Nie ma ławek. Ławki stawiamy na bieŜąco w miarę posiadanych środków finansowych. 
- Ograniczenie prędkości od śeromskiego do ronda.  Sprawdzimy to i będziemy wysyłali patrole 

policyjne w miarę moŜliwości.  
- PrzedłuŜenie działania sygnalizacji świetlnej. Sprawdzimy to. Napiszemy pismo do Zarządu 

Dróg.  
- Wiata przystankowa przy ul. Staszica. Zajmiemy się tym. 
- 3 Kwietnia – Szybikowa – dziury w jezdni. Naprawiamy na bieŜąco. 
- ul. Równoległa. Rzeczywiście jest do remontu kapitalnego. Musimy najpierw obliczyć koszty 

naprawy, bo samo zrobienie nakładki nie zawsze się sprawdza.  
- Suche gałęzie na placach zabaw. Będziemy się tym zajmować. 
- Remonty placów zabaw. Zlecono firmie opracowanie kosztorysu i będziemy się tym zajmować. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- RozwaŜamy moŜliwość zainstalowania fotoradaru.  
- Odmowa adaptacji strychu na ul. 3 Kwietnia. Obecnie przygotowujemy program. JeŜeli 

poddamy to gruntownej renowacji, to wydawanie dzisiaj decyzji jest przedwczesne. 
Poczekajmy 3 miesiące.  

- Porządek wokół Urzędu Miasta – sprawdzimy. 
- Ile drzew i gdzie będą sadzone? W momencie kiedy będziemy mieli bardzo realne studium 

uwarunkowań, planujemy duŜe nasadzenia razem z pszczelarzami. 
- Wybiegi dla psów. JeŜeli jest taka propozycja, proponuję ją przedłoŜyć i wspólnie wyznaczyć 

miejsce. Taki wybieg powinien być. 
- Ul. Słowiańska.  Podjęliśmy starania, aby ją przejąć.  
-  Ul. Stawowa. MoŜliwość wykupu domków fińskich. Cały czas jest tam rezerwa pod drogę. 

Kiedy będziemy pracować nad studium i radni będą uwaŜać, Ŝe nie naleŜy trzymać tutaj śladów 
drogi, moŜemy wrócić do tematu. 

 
Jerzy Rebeta   - Radny  
 
- PoniewaŜ chodzi o ludzi starszych, prosiłbym o odpowiedź na piśmie. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Gwiazda z pomnika zniknęła. Uzupełnimy. Jeszcze mamy kilka sztuk. 
- Urząd Miasta – płytki. Planując elewację myślę, Ŝe zrobimy to, ale juŜ zgodnie z kolorystyką, 

która jest docelowa. 
- Rekultywacja ul. Granicznej. Wczoraj byłem tam na wizji. Ta rekultywacja polega obecnie tylko 

i wyłącznie na budowie drogi łączącej ul. Stalową w Sosnowcu z ul. Graniczną w Czeladzi. 
Mają zostać wytyczone ścieŜki rowerowe. Faktem jest, ze jest rozkopywana ta hałda, która tam 
została. Ktoś zaczyna wydobywać węgiel. Nie są to na razie takie zniszczenia, których nie 
dałoby się naprawić. Myślę, ze przy okazji budowy tej drogi zostanie to naprawione. 

- Tereny poprzemysłowe kopalni „Czeladź”. Niewłaściwe okna w zabytkach. NaleŜałoby tu 
określić które. Nie mamy takich kompetencji nadzorczych. NaleŜałoby to zgłosić do 
administratora, my moŜemy to zrobić, ale musimy wiedzieć o jakie okna chodzi, albo do 
nadzoru.  

 
Teresa Kosmala  - Radna  
 
- Mogę zrobić całą listę tych budynków. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- JuŜ tych kompetencji od paru lat nie mamy, tak Ŝe nie kontrolujemy. 
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- GaraŜe przy ul. Szpitalnej. Ten temat wraca cały czas. JeŜeli ktoś się zdecydował na kupno 
garaŜu. Kupował go w określonej sytuacji i o określonej wartości wspólnie z dojazdem. Mogę 
się tam przejechać, aby zobaczyć o co dokładnie chodzi, ale prawda jest taka, Ŝe jest to 
kompleks prywatny, który w dalszym ciągu nie ma powołanego wspólnego zarządu, z którym 
byłoby o wiele łatwiej rozmawiać. 

- Ul. Zwycięstwa – garaŜe. To jest nasza droga. 
- Trafo – ul. Piaskowa. Jest to sprawa energetyki, ale myślę, Ŝe przy okazji wiosennych 

porządków posprzątamy.  
- „Ambasador”. Planujemy, Ŝe będzie tam klub młodzieŜowy, ale nie dyskoteka. Na razie 

Komisja Rewizyjna nie skończyła pracy. Mamy rozstrzygnięty przetarg pół roku temu i nie 
wiadomo, czy te osoby które ten przetarg wygrały są jeszcze zainteresowane.  

 
Ireneusz Gawro ński  - Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej  
 
- Myślę, Ŝe Komisja w tej sprawie spotka się jeszcze raz. Będziemy chcieli jeszcze porozmawiać 

z dwoma osobami.  
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz Miasta  
 
- Tablica lub słup ogłoszeniowy na Józefowie. Myślę, Ŝe to się da załatwić. Faktycznie tam 

brakuje. 
- Sklep – „Echa Czeladzi”. Wydaje mi się, Ŝe tam są przywoŜone. JeŜeli brakuje zwiększymy 

ilość.  
- Ul. Spacerowa – jeden kierunek do czasu budowy LIDL-a. LIDL ma ruszyć lada chwila i 

podejrzewam, Ŝe nie zdąŜylibyśmy nawet tego uzgodnić. 
-  Przedszkole Nr 6. 25 lipca 2002 r. zostało sprzedane Państwu Tyl. Jest to działka o pow. 

3.086 m. kw. Cena 200.000 zł. Co tam ma być – nie wiem. 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy radni są usatysfakcjonowani odpowiedziami? 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Ul. 3 Kwietnia – adaptacja strychu. Proszę napisać, Ŝe po 3 miesiącach będzie znana decyzja. 
 
Andrzej Światek  - Radny  
 
- Proszę Burmistrza o odpowiedź na piśmie w sprawie dojazdu do działek i garaŜy na ul. 

Szpitalnej. 
 
Agata Jachimczyk – Kluk - Radna  
 
- Chodzi mi o analizę zapełnienia autobusów. Proszę, aby nie wykonywać jej w przerwie 

świątecznej, kiedy młodzieŜ nie chodzi do szkoły, bo wtedy wyniki byłyby niewymierne. 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe punkt 8 został wyczerpany. 
 
 

pkt. 9 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
Gątkiewicz Janusz – Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do punktu 9 – Sprawy bieŜące Rady Miejskiej. 
- Czy ktoś z Państwa radnych w sprawach bieŜących chciałby zabrać głos?  
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Marian Kita   - Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Wysoka Rado. W ubiegłym roku powołaliśmy II-ligowy zespół koszykówki. Ten zespół rozegrał 

sezon. Na dzień dzisiejszy wygrał 13 spotkań. JeŜeli w sobotę uda mu się wygrać byłoby to 
50% wygranych w całym sezonie. Zajęliśmy 9 miejsce. Zaczęło się praktycznie z niczego. Na 
dzień dzisiejszy przychodzi na mecze ok. 500 osób. 100 dzieci dostaje wolny bilet. MłodzieŜ 
płaci 2 zł, dorośli 5 zł. Mamy na dzień dzisiejszy prawie 20 sponsorów. Ci ludzie płacą na 
poziomie 200, 400 zł. Pokazały się reklamy, za które płacą. Sądzimy, Ŝe będzie się to 
sukcesywnie rozwijać. Konkurują z nami np. Łańcut, Jarosław, Prudnik  czy inne. Konkurujemy 
na razie na poziomie ekstraklasy, ale sądzę, Ŝe jeŜeli mielibyśmy pomoc na tym poziomie 
moglibyśmy konkurować krótko. Mogłaby to być koszykówka na poziomie GROCLIN-a piłki 
noŜnej, bo mamy ku temu ludzi, którzy by to poprowadzili.  Byłaby to europejska druŜyna w 
bardzo krótkim czasie. Otrzymaliśmy 15.000 zł od Wysokiej Rady, jak równieŜ halę, media. Ale 
przecieŜ wiadomo jest, Ŝe koszykówka jest grą halową, w związku z czym gramy na hali. 
Trenerzy trafili się nam jak ślepej kurze ziarno. Jest to dwóch trenerów klasy mistrzowskiej, 
którzy jednocześnie są trenerami kadry młodzieŜowej. Ich wychowankowie Graja w najlepszej 
lidze świata, czyli NBI. Jeśli chodzi o nakłady finansowe, to poszczególne Miasta dają w 
róŜnych płaszczyznach. Są to pieniądze albo na promocję Miasta, które kształtują się na 
poziomie ok. 350.000 zł. Są to dotacje celowe na sport, od 350.000 do 600.000 zł. Trzecią 
rzeczą jest stworzenie moŜliwości zarządzania przez klub obiektami, czyli moŜna by 
potraktować, Ŝe klub byłby zarządcą obiektów dziś zarządzanych przez MOSiR. Dlaczego 
chciałbym, aby była ta druŜyna? JeŜeli ta koszykówka skończy swoją działalność, to dalsze 
wszystkie kroki, począwszy od koszykówki w klasach sportowych, poprzez kadetów, juniorów 
są bezsensowne. Przychodzi rocznik, w tej chwili 1986, i dzisiaj zostaje wyrzucony za burtę 
tego klubu. W ubiegłym roku stało się tak z rocznikiem 1985. Mogliśmy powołać III ligę, 
niestety klub nie wyraził na to zgody. Dzisiaj juniorzy, którzy otrzymali 225.000 zł, teŜ odejdą z 
tego  Klubu. Nie ma klubu na świecie, który nie rozpoczynałby pracy od młodzików, przez 
kadetów, juniorów, na seniorach kończąc. Innej drogi rozwoju nie ma. Do chwili obecnej, 
jeŜdŜąc przez 4 lata z druŜyną, najpierw młodzików, a następnie juniorów, byliśmy traktowani 
jak gorsza druŜyna. Czeladź – pustynia sportowa. Dzisiaj, kiedy zaistniała druŜyna II-ligowa 
praktycznie Czeladź jest wszędzie na ustach sportowego światka tej połowy Polski. Pozostaje 
kwestia, czy dzisiaj będziemy mówili, Ŝe juniorzy tak, a seniorzy nie, co osobiście dla mnie jest 
kardynalnym błędem, bo nie moŜna co roku wyrzucać kolejnych roczników z tego klubu. Ci 
chłopcy muszą dalej gdzieś awansować, gdzieś się muszą znaleźć w poszczególnych 
druŜynach. Np. jednym z  najlepszych zawodników Zagłębia Sosnowiec jest chłopak z ul. 
Ogrodowej – śurawski, w druŜynie Zagłębia gra do chwili obecnej Kamil Wójcik, bo nie 
mieliśmy co z nim tutaj zrobić. Marcin Stanowski to dzisiaj pierwszoplanowy zawodnik naszej 
druŜyny i inni. Ci chłopcy za cały sezon nie otrzymali z klubu grosza, jak i trenerzy. Praktycznie 
kaŜdy z trenerów dopłacił, choćby dojeŜdŜając na treningi. Trener SłuŜałek oprócz tego 
niejednokrotnie dokładał ze swoich pieniędzy. W Dąbrowie Górniczej powstała sekcja 
koszykówki. Otrzymuje ona 650.000 zł. Nie moŜna mówić o dziesięciu dyscyplinach. JeŜeli 
postawimy na jedną dyscyplinę to róbmy to od początku do końca. Sprawa druga. JeŜeli od 
września powstaną klasy sportowe, niemoŜliwym jest aby ci trenerzy klasy mistrzowskiej nie 
zajęli się tymi młodymi talentami. JeŜeli trener Walas, który stworzył system szkolenia 
koszykówki na całą Polskę, i nie został zaproszony do ani jednej szkoły, ani na jeden trening, 
to jest to jakieś nieporozumienie. Nadszedł czas, abyśmy wspólnie zrobili coś, abyśmy mieli 
tutaj koszykówkę. Od września na koszykówkę, która juŜ się przyjęła u nas, będzie przychodzić 
nie 500 ludzi, ale trzeba będzie dokupić teleskopowe trybuny, o czym mówiłem juŜ wcześniej. 
To jest kwestia tylko czasu. To co myśmy zrobili w ciągu tego roku wiele klubów nie zrobiło w 
ciągu 20 lat. Od Państwa zaleŜy, czy będziemy w ciągu 2 lat miastem wielkiego sportu, czy teŜ 
ci chłopcy przejdą dokądkolwiek i znowu zgasimy światło. JeŜeli ci młodzi zawodnicy , których 
dzisiaj szkolimy nie znajdą się w seniorach, to pieniądze przeznaczone na ich szkolenie są po 
prostu wyrzucane w błoto. Musi być pewne zazębienie, musi być pewna lokomotywa, innej 
drogi nie ma. Wtedy moŜemy mówić o wielkim sporcie, a decyzja naleŜy do nas wszystkich. 
Dlaczego od nas nie mogą wyrastać mistrzowie kraju, medaliści olimpijscy? PrzecieŜ mamy 
mistrzów Polski, olimpijczyków. Ta mała Czeladź wychowała ich dziesiątki. Zróbmy wszystko, 
aby odciągnąć dzieci i młodzieŜ od palenia, picia, kradzieŜy itd. 
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- Kto z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos w sprawach bieŜących? 
-  W taki razie udzielę sobie głosu. 
- Odczytuje Apel Stowarzyszenia „Sprawiedliwa Czeladź” o niezwłoczne zainteresowanie się 

władz Miasta bezrobotnymi – w załączeniu  
- Odczytuje  pismo w sprawie nadania jednej z ulic Miasta nazwy ulicy bartniczej, miodowej, 

pszczelej  - w załączeniu. 
- Odczytuje pismo Elektrociepłowni Będzin do PEC Dąbrowa Górnicza o wycofaniu z 

eksploatacji Kotłowni Czeladź z dniem 1 października 2004  – w załączeniu. 
- Odczytuje pismo Elektrociepłowni Będzin do PEC Dąbrowa Górnicza dot. dostawy ciepła w 

ramach Umowy 7T/1811/2002 z dnia 20 czerwca 2000 r. – w załączeniu. 
- Odczytuje pismo RIO Katowice dnia 19 marca 2004 r. skierowane do Radnego Andrzeja 

Świątka  - w załączeniu. 
- Przypominam, iŜ obowiązkiem Państwa jest złoŜenie do końca kwietnia w Biurze Rady 

Miejskiej oświadczeń majątkowych. 
- Czy Pan Burmistrz przewiduje rewizytę w Auby z udziałem radnych? 
- Na 2 maja br. zaplanowaliśmy uroczystą sesję. Czy 2 maja br. będzie w Czeladzi delegacja 

francuska? Czy Państwo widzicie tu jakąś korektę tego terminu? 
- Proszę o zgłaszanie terminu i tematyki szkolenia wyjazdowego radnych. 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Chciałem podziękować radnym, którzy nie podjęli dzisiaj uchwały o wygaszeniu mojego 

mandatu. Dziękuję za rozsądek i danie mi szansy w przypadku uporu wojewody na 
administracyjny proces, który wykaŜe czy interpretacja wojewody jest słuszna, czy teŜ ta która 
wynika z ustawodawstwa.  

 
Teresa Kosmala  - Radna   
 
- Pan Radny Święch podziękował tym radnym, którzy wczuli się w jego sytuację i głosowali 

przeciw wygaśnięciu mandatu. Ja głosowałam przeciwnie, poniewaŜ uwaŜam, Ŝe niezaleŜnie 
od całej sytuacji, jest to wezwanie organu nadzoru.  

 
 
 
 
   

pkt. 10 – porz ądku obrad Sesji  
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-  Po wyczerpaniu porządku obrad zamykam obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej w Czeladzi,  

dziękuję  za  udział. 
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